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تابستان به دلیل کمبود برق و زمستان به دلیل بحران 
گاز برخی از صنایع تعطیل شدند، در حالی که با توجه 
به شــرایط تورمی کشور نیاز به تولید بیشتر روز به روز 
افزایش می یابد و باید  تلاش هایی در جهت رفع قطعی 
انرژی صنایع انجام شود. اما در سال جاری سهمیه بندی 
برق صنایع و به خصوص شهرک های صنعتی اعلام شد 
و تولیدات این مجموعه ها دســتخوش تغییرات بود. با 
شــروع فصل پاییز و ایجاد یک فرصت برای بازگشــت 
به توان حداکثری صنایع، این بار نوبت به گاز رســید. 
گازی که برای صنایع جهان در زمســتان یک چالش 
اساسی به حســاب می آید. تمام کشور های جهان در 
طول ســال سعی در مدیریت و ذخیره گاز برای فصول 
سرما دارند زیرا نه تنها قیمت این حامل انرژی در فصول 
ســرد افزایش می یابد، بلکه کمبود آن می تواند ضربه 

های سنگینی به تولیدات صنایع و اقتصاد کشور ها وارد 
کند. با این وجود انتظاروجود دارد که دولت  در زمان به 
قوانین مرتبط که برای این گونه موارد تصویب شده را 
اجرا کند. تعطیلی اجباری صنایع خسارت های زیادی را 

به این واحدها و هم چنین اقتصاد استاد وارد می کند.
دبیر اجرایی انجمن مدیران صنایع خراسان در این باره 
به صبح امروز می گوید: خسارت ها ابعاد مختلفی دارد، 
بخشی از این خسارت ها مربوط به هزینه های کارگری 
است و شرکت ها باید هزینه را پرداخت کننند حقوق 
و بیمه و ... و از طرفی سود از دست رفته واحدها را نیز 
باید درخسارت های وارد شده به صنایع محاسبه کنیم 
که یک درصد از ســود به ازای هر روز تعطیلی واحدها 

پیش بینی می شود.
محمد مهدی مرادی ادامه داد: هم چنین به ماشــین 

آلات و مواد اولیه نیز به دلیل قطع گاز خســارت وارد 
شده است و از طرفی با وجود تعطیلی اجبار واحدهای 
صنعتی بانک ها سود تسهیلات خود را هم چنان دریافت 
می کنند و خسارت های ناشی از عدم تحویل به موقع 

کالاها است. 
مرادی با بیان این که خســارت های ناشــی از تعهد و 
عدم تولید به موقع و تحویل کالا بسیار سنگین استف 
تاکید کرد: انتظار داشــتیم که یــک مرجع اعلام کند 
شــرایط »فورس ماژور« است و در شرایطی که شرکت 
های تولید قطعات نمی توانند به دلیل قطعی گاز به تعهد 
عمل کنند و در عمل چرخه تولید دچار اشــکال شده 
است و دومینو وار خسارت به بخش های دیگر خسارت 

وارد شده است.
ادامه در صفحه 7

صبح امروز بررسی می کند؛

تعطیلی اجباری صنایع = تعطیلی اقتصاد خراسان
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سفیر آمریکا در ترکیه: واشنگتن مخالف عادی سازی روابط بین آنکارا-دمشق است
ســفیر آمریکا در ترکیه تصریــح کرد که 
واشــنگتن مخالف برقراری ارتباط آنکارا با 
دمشق و عادی سازی روابط است. به گزارش 
ایسنا، به نقل از خبرگزاری آناتولی، جفری 
فلیک، سفیر آمریکا در ترکیه در اظهاراتی در 
جمع خبرنگاران در ارتباط با تحولات سیاسی 

در منطقــه و روابــط دو جانبه و همچنین 
پیرامون برقراری روابط بین آنکارا و دمشق 
پس از ۱۱ سال گفت: برای یافتن پاسخ به 
سوالات مرتبط شما را به سوی دولت ترکیه 
راهنمای می کنم. آمریکا با برقراری ارتباط 
و عادی ســازی روابط با رژیم سوریه مخالف 

است. وی با اشــاره به رایزنی های ترکیه و 
آمریکا در بــاره وضعیت امنیتی به  ویژه در 
شمال شرق ســوریه گفت: همواره در پی 
راهکارهایی برای همکاری با ترکیه به عنوان 
هم پیمان هستیم. آن ها )ترکیه( در مبارزه با 

داعش شریک مهم ما هستند.

 عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:
تحریم ها را بردارند تا مذاکره صورت 

بگیرد
اســماعیل کوثری نماینده تهران در مجلس شــورای اسلامی به 
جماران گفت: دولت قبل در برجام به توافق رسید، ما به تعهدات 
خود عمل کردیــم اما این آمریکایی ها بودند که به تعهدات خود 
عمل نکردند، ترامپ آمد و گفت من قبول ندارم و همه چیز را کنار 
گذاشت! حال چه چیزی باعث شده دوباره به دنبال برجام آمدند؟ 
برجام اگر دوباره ادامه پیدا کند که ما آن را صد در صد قبول داریم، 
بیایند و به تعهدات خود عمل کنند تحریم ها را بردارند تا مذاکره 

صورت بگیرد و ادامه پیدا کند. 
پارلمان اروپا در اقدامی خواســتار قرار گرفتن نام سپاه پاسداران 

ایران در فهرست تروریستی اتحادیه اروپا شده است.
در این ارتباط سردار محمد اسماعیل کوثری به خبرنگار جماران 
گفت: این عمل پارلمان اروپا، آب در هاون کوبیدن اســت. به این 
علت که حتی قوانینی که خودشــان در سازمان ملل نوشتند با 
چنین موضوعی که در پارلمان اتحادیه اروپا به تصویب رســیده 
است هم خوانی ندارد. سپاه از ۴۳ سال قبل در قانون اساسی ایران 
و در قوانین مشخص رسما تشکیلات نظامی است. این کاری که 
امروز اروپایی ها انجام دادند از روی عصبانیتی است که مقابل آن ها 
محکم ایستاده ایم. خصوصا ضربات سنگینی که از طریق سپاه به 
آنان وارد شــده است باعث شده دست به چنین عملی بزنند که 
هیچ اثری نیز در روابط بین الملل ندارد. سپاه کار خود را می کند و 

نظام جمهوری اسلامی مقتدرانه کار خود را پیش می برد.
وی در ارتباط با دســتگیری جاسوس انگلیس گفت: قانونا همان 
جاسوس انگلیس محاکمه شده است. با وجود وکیل، به اندازه ای 
اسناد و مدارک قوی بود که خود متهم اعتراف کرده و از این قبیل 
موردها طی ۴۳ سال باز هم بوده است و آن ها در این زمینه بازی 
در می آورند، چرا که دست این ها از نظام جمهوری اسلامی ایران 
قطع شده است. لذا این ها چنین کارهایی می کنند که هیچ اثری 
ندارد و خودشان را ضایع می کنند، زیرا ملت ها دیگر به حرف آن ها 
توجه نمی کنند. به این خاطر حضور و نفوذ آن ها در میان ملت ها 

کمرنگ شده است و از این موضوع بسیار عصبانی شدند.
 این همه ایران را تحریم کردند، به کجا رسیدند؟

کوثری از ادامه تحریم ها توسط غربی ها نیز گفت: این همه ایران 
را تحریم کردند، به کجا رســیدند؟ این ها تنها مدعی دموکراسی 
هســتند و با آن گوش دنیا را پاره کردنــد و می گویند ما آزادی 
داریــم و این دروغ را به خورد ملت ها دادند و چون دستشــان رو 
شده اســت این کارها را انجام می دهند و این در حالی است که 

هیچ اثری ندارد.
برجام را صددرصد قبول داریم آن ها بیایند به تعهدات خود 

عمل کنند
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسلامی با وجود تحریم 
سپاه در ادامه روند مذاکرات برجام تصریح کرد: در برجام تا زمانی 
که آمریکایی ها به تعهدات خود عمل نکنند همین بســاط است. 
دولــت قبل در برجام به توافق رســید، ما به تعهدات خود عمل 
کردیم اما این آمریکایی ها بودند که به تعهدات خود عمل نکردند، 
ترامپ آمد و گفت من قبول ندارم و همه چیز را کنار گذاشــت! 
حال چه چیزی باعث شده دوباره به دنبال برجام آمدند؟ برجام اگر 
دوبــاره ادامه پیدا کند که ما آن را صد در صد قبول داریم، بیایند 
و به تعهدات خود عمل کنند تحریم ها را بردارند تا مذاکره صورت 

بگیرد و ادامه پیدا کند.
مردم ما علیه تصمیم پارلمان اروپا در قبال تحریم سپاه حرف دارند

 وی تاکید کرد: مردم ما علیه تصمیم پارلمان اروپا در قبال تحریم 
سپاه حرف دارند؛ به این خاطر که سپاه به نفع و برقراری امنیت 
مردم را همیشه به عهده گرفته و مسئولیت پذیرفته است و امروز 

اروپا در نزد مردم ایران زیر سوال رفته است.
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پیام  فروش جنگنده های سوخو ۳۵ روسیه به ایران 
ایــران انتظــار دارد تــا اوایــل بهــار 
جنگنده های ســوخو-۳5 روســیه را 
دریافت کند. شــهریار حیدری، یکی از 
اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی ایران، هفته گذشــته گفت که 
تهران عــلاوه بــر هواپیماهای جنگی 
ســوخو-۳5، تجهیزات نظامی دیگری 
از جمله ســامانه های پدافنــد هوایی، 
سامانه های موشــکی و بالگردها را به 

روسیه سفارش داده است. 
رســانه انگلیســی میدل ایســت آی 
نوشــت: انتظار می رود ایــران تا اوایل 
بهار جنگنده های سوخو-۳5 روسیه را 
دریافت کند. شــهریار حیدری، یکی از 
اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی ایران، هفته گذشــته گفت که 
تهران عــلاوه بــر هواپیماهای جنگی 
ســوخو-۳5، تجهیزات نظامی دیگری 
از جمله ســامانه های پدافنــد هوایی، 
سامانه های موشــکی و بالگردها را به 

روسیه سفارش داده است.
به گــزارش »انتخــاب«؛ در ادامه این 
مطلب آمده اســت: حمیدرضا عزیزی، 
کارشناس ژئوپلیتیک و امنیت خاورمیانه 
در یــک موسســه مطالعاتــی آلمانی 
می گوید: اظهارات حیدری اولین تأیید 
رسمی بر خرید جنگنده های سوخو ۳5 

توسط ایران است.
ایران 2۴ فروند از پیشــرفته ترین جت 
های روسیه را سفارش داده است. با این 
حال و با وجود اعلام ایران، روسیه هنوز 

چنین معامله ای را تایید نکرده است.
عزیزی به میدل ایســت آی گفت: در 
طرف روسی، بیشتر شایعاتی در سطح 
کانال های غیررسمی مانند تلگرام درباره 
این مبادلات نظامی وجود داشــته و به 
همین ترتیــب، در طــرف ایرانی هم 
فرماندهــان عالی رتبــه نظامی، هنوز 

چنین مسئله ای را تایید نکرده اند.

عزیزی گفت: برخلاف اظهارات گذشته، 
این بار صحبت ها در مورد هواپیماهای 
جنگنده »جدی تر« اســت. این اولین 
بار اســت که این بعد از انتشار چنین 
گزارش هایی، روســیه و ایران آنها را رد 

نمی کنند.«
با کاهش سریع ذخایر موشکی روسیه، 
مســکو به ایران روی آورده است تا به 
روشی سریع و مقرون به صرفه، جلوی 
پیشرفت های نظامی اوکراین و از دست 

دادن قلمرو بیشتر را بگیرد.
گزارش ها حاکی از آن است که روسیه 
صدها پهپــاد ایرانی خریــداری کرده 
و هــزار فروند دیگر نیز ســفارش داده 
اســت. عزیزی گفــت: آخرین معامله 
یعنی هواپیماهای جنگنده، در صورت 
تحقق این فروش، به این معنی اســت 
که »همکاری نظامی ایران و روسیه وارد 
مرحله کاملاً جدیدی شده است که در 

تاریخ روابط دو طرف بی سابقه است.«
تغییر موازنه قوا

روســیه در گذشته نســبت به برتری 
نظامی ایران در منطقــه محتاط بوده 
است. عزیزی گفت: سیاست روسیه در 
خاورمیانــه همواره بر حفظ تعادل بین 
ایران و رقبایش مانند عربستان سعودی، 

اسرائیل و سایرین استوار بوده است.
در حالی که ایران و روســیه برای مدت 
طولانــی روابط خوبی داشــته اند و در 
جنگ ســوریه در دهه گذشته شریک 
بوده اند، انزوای جهانی مســکو بر سر 
اوکراین، بــا توجه به اتــکای فزاینده 
روسیه به ایران، این روابط را به سمتی 

نامشخص سوق می دهد.
عزیزی گفت: »تنها چیــزی که ایران 
عملاً در حوزه نظامی فاقد آن اســت و 
واقعاً نیاز به ارتقاء آن دارد، قدرت هوایی 
است که دلیل آن کمبود هواپیماهای 

جنگنده پیشرفته است«.
کمبود نیروی هوایی البته در درجه اول 
باعث پیشــرفت پهپادها و موشک های 

ایران در دهه های اخیر شده است.

تعداد جت های موجود در این قرارداد 
تنها تا حدی پاسخگوی نیازهای ایران 
است. عزیزی گفت: باید در نظر داشت 
که تعــداد هواپیماهای جنگنده ای که 
ممکن است روسیه در اختیار ایران قرار 
دهد چندان قابل توجه نیست. بنابراین، 
این فروش به شکل قابل توجهی قدرت 

هوایی ایران را تقویت نخواهد کرد.«
با این حال، این توافق می تواند به این 
معنا باشد که روســیه ممکن است به 
طور فزاینده ای با ایران در مورد مسائل 
منطقه ای همسو شود، یا می تواند منجر 
به سوگیری کشورهای منطقه بر علیه 
روابط نزدیک فزاینده بین دو کشور شود.

عزیزی می گوید »مطمئناً این مســئله 
باعــث تغییر در نوع نــگاه و مواجهه با 
مسکو خواهد شــد. گزارش ها در مورد 
جنگنده های سوخو۳5 هر چه که باشد، 
واضح اســت که هــر دو طرف در حال 
تلاش برای ارتقای همکاری های نظامی 

خود هستند«.

دولت پیگیر افرادی است که از چند دستگاه و 
وزارتخانه حقوق می گیرند

 رفع فیلتر  روزهای آینده شامل اینستاگرام و
 واتساپ نمی شود

رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی از معرفی افرادی که از چند دســتگاه و یا 
وزارتخانه حقوق دریافت می کنند، خبر داد.

میثم لطیفی رئیس ســازمان اداری و استخدامی در گفت وگو با خبرنگار حوزه 
دولت خبرگزاری تسنیم، درباره پیگیری افرادی که از چند وزارتخانه و یا دستگاه 
حقوق می گیرند، بیان کرد: چند مورد وجود داشته که شناسایی و به دستگاه های 

نظارتی اعلام کرده ایم.
وی افزود: در این باره یک مشکل قانونی داریم، کسانی که حالت اشتغال هستند 
در شرایط خاصی می توانند از دو جا حقوق دریافت کنند. پیشنهاد ما این است که 

مسئله در مجلس پیگیری شود، چون نیاز به تصریح قانونی دارد.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور گفت: البته در بودجه امسال این پیشنهاد 

را مطرح کرده بودیم تا بتوانیم جلوی این اقدام را بگیریم.
لطیفی عنوان کرد: ما در سامانه حقوق و دستمزد دیدیم برای برخی از دو جا واریز 
می شود؛ مثلا فرد هم برای از کارافتادگی و هم از بخش دیگری حقوق می گیرد، 
قانون ظاهرا در این موضوع مسکوت است و پیشنهاد داریم مسئله تصریح شود تا 

بتوان جلوی آن را گرفت.
به گزارش تسنیم، پیشتر بهروز محبی نماینده مجلس در این باره گفته بود: برخی 
افراد هستند که از چند بخش و چند وزارتخانه حقوق دریافت می کردند که همه 
اینها شناسایی شدند و از مسئولان مربوطه درباره این موارد توضیح خواسته شده 
اســت. دلیل پیش آمدن پرداخت حقوق های نامتعارف و پرداخت حقوق به یک 
نفر از چند وزارتخانه و دستگاه، احصا شده و راهکارهای مقابله با این مسئله نیز 

پیشنهاد شده که همه اینها در گزارش نهایی هیئت مطرح خواهد شد.

وی با بیا ن اینکه افرادی که حقوق های نامتعارف دریافت می کردند شناسایی شده 
و به قوه قضائیه معرفی و با آنها برخورد خواهد شد، گفت:همچنین با مکاتباتی که 
با برخی از دستگاه ها که در آنها حقوق های نجومی داده می شد، از سوی هیئت 
تفحص راهکارهای اصلاحی پیشنهاد شده که در نهایت آنها نیز تغییر رویه دادند.

عیســی زارع پور، وزیــر ارتباطات گفت: 
تلاشمان این اســت محدودیت هایی که 
قابلیت برطرف شــدن را دارند، برداشته 
شود و ان شاالله طی دو روز آینده، خبرهای 
خوشی در این زمینه خواهید شنید اما دو 
پلت فرم اینستاگرام و واتس اپ فعلا شامل 

این اتفاق نمی شوند.
 وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: 
به تصمیم شــورای رقابــت در خصوص 
انحصــاری بودن بازار اینترنــت ثابت در 

کشور اعتراض خواهیم کرد، چرا که انحصاری در این بخش وجود ندارد؛ خصوصاً با 
آغاز پروژه فیبرنوری منازل و کسب و کارها، دیگر انحصار معنایی ندارد.

هفته گذشــته شورای رقابت بازار اینترنت ثابت را مصداق بازار انحصاری تشخیص 
داد و مرکز ملی رقابت را به تهیه دســتورالعمل قیمت مکلف کرد تا دستورالعملی 
با مشــارکت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، ســازمان نظام صنفی رایانه ای و 

نظرخواهی از سایر ذی نفعان، تهیه و جهت تصویب به شورای رقابت ارائه کند.
»عیسی زارع پور« وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در جمع خبرنگاران و در پاسخ به 
ایرنا درباره تصمیم شورای رقابت، گفت: به عقیده ما نظر شورای رقابت، کارشناسی 
نیست و در سازمان تنظیم مقررات گروهی را مامور کردم تا پاسخ لازم را برای این 

مصوبه تهیه کنند.
وی افزود: حتماً به این مصوبه اعتراض خواهیم کرد چرا که انحصاری در این بخش 
وجود ندارد. خصوصاً با آغاز پروژه فیبرنوری منازل و کســب و کارها، دیگر انحصار 

معنایی ندارد. این مسیر را دنبال خواهیم کرد.
زارع پور گفت: این آخرین باری بود که اینترنت در هر سطحی، چه ثابت و چه سیار، 
برای برگزاری کنکور قطع خواهد شد. به مسئولان مربوطه گفته شده تا برای کنکور 

تیر ۱۴۰2, باید چاره دیگری بیندیشند و از راهکارهای مناسب تری استفاده کنند.
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نماینده سبزوار خبر داد

عزم نمایندگان مجلس برای استیضاح وزیربهداشت
هر چند این روزها خبــر چندانی درباره 
کمبود آنتی بیوتیک و انواع استامینوفن 
کودکان شــنیده نمی شود اما همچنان 
ســایه کمبودهای دارویی بر سر صنعت 

سلامت کشور سنگینی می کند.
در کنار این کمبود، چالش دیگری که در 
این حوزه وجود دارد گرانی داروها اســت. 
افزایــش قیمتی که به گفتــه علی امیر 
ســوادکوهی رئیس انجمن مراقبت  های 
ویژه ایران داروی آلبومین به عنوان یکی 
از مهمترین داروهای بخش های مراقبت 
ویژه با کمبود مواجه شده است؛ کمبودی 
که باعث شده دارویی که تا شش ماه قبل 
در حدود ۱۷5 هزار تومان بود اکنون اگر 
حتی پیدا شــوند قیمتی میلیونی داشته 
باشــد. البته کمبودهای دارویی فقط به 
داروهای بخش های مراقبت ویژه محدود 
نمی شــود و داروهای معمــول داروخانه 
های خصوصی ســطح شــهر هم دچار 
کمبود شــده اند. به طوری که این روزها 
یکی از کمبودهایی که ممکن است مردم 
برای تامین آن دچار مشکل شوند همین 

اسپری های تنفسی است.
کمبودهای دارویی ادامه دارد

در این رابطه سید علی فاطمی، نایب رئیس 
انجمن داروســازان ایران با اشاره به اینکه 
شاید کمبود اسپری تنفسی چندان زیاد 
نباشد گفت: بیشترین کمبود در این حوزه 
مرتبط با اســپری های تنفسی وارداتی 
است، در غیر این صورت کمبود جدی ای 
در حوزه اسپری های تولید داخل گزارش 

نشده است.
وی اضافه کرد: البته این داروها هنوز نایاب 
نیستند و همچنان به صورت سهمیه ای 
در داروخانــه ها توزیع می شــوند. با این 
حال تشــدید آلودگی هوا و کاهش تعداد 
روزهایی هوای ســالم داریم، تاثیر زیادی 
در افزایش مصرف و کمبود این اســپری 
ها داشته اســت. در کنار کمبود اسپری 
های تنفسی و داروهای مختص به بخش 
مراقبت های ویژه، داروهای اعصاب و روان 
هم به درســتی تامین نمی شوند. در این 
رابطه یکی از مراجعــه کنندگان به یک 
داروخانه به خبرنگار بازار گفت: مدتی است 
که نمونه وارداتی داروی دپاکین 5۰۰ در 
داروخانه ها نایاب شده است. البته نمونه 
های مشــابه ایرانــی آن در داروخانه ها 
موجود است اما همچون نمونه خارجی آن 

سازگاری خوبی با بیمار ما ندارد.
در حال حاضر بر اساس نامه انجمن علمی 
روان پزشکان تقریبا ۶۰ قلم داروی حوزه 
اعصاب و روان دچار کمبود است؛ داروهای 
آرام  بخش، ضد افسردگی، ضد اضطراب، 
ضد جنــون و خــواب  آور از جمله اقلام 

دارویی هستند دچار کمبود شده  اند.
موج هشتم کرونا و کمبود دارو

حســن کربکندی عضو داروســاز هیئت 
مدیره نظام پزشــکی اصفهان نیز به بازار 
در خصوص کمبودهای دارویی هشــدار 
داد و گفت: همانطور که وزارت بهداشت 
دســتوراتی در رابطه با تامین دارو برای 
آماده باش موج هشــتم کرونا داده است 
احتمال می رود این بیمــاری دوباره در 

بهمن ماه عود کند.
وی اضافــه کرد: متاســفانه بــا توجه به 
مشــکلات مالی داروخانه هــا، آن ها در 
عمل نمی توانند نسبت به افزایش خرید 
اقدام کنند. این درحالی است که به دنبال 
همه گیری دوباره کرونا مصرف یکسری از 

داروها افزایش می یابد و باید افزایش خرید 
داشته باشــند که این موضوع با شرایط 

امروز داروخانه ها امکان پذیر نیست.
کربکندی ادامه داد: با توجه به آماری که 
وزارت بهداشت از افزایش شمار مبتلایان 
بــه کرونا می دهد و بــا توجه به مرگ و 
میری که در چین هم داشــته است، به 
نظر می رســد که موج هشتم می تواند 
خطرناک باشد. بنابراین این احتمال می 

رود که بهمن ماه این موضوع تکرار شود.
این داروســاز با اشــاره به کاهش تعداد 
روزهایی با هوای ســالم در کلان شهرها 
تاکید کرد: با توجه به ســوزاندن مازوت، 
سرما و آلودگی هوا، مصرف اسپری های 
تنفسی بسیار زیاد شده است. بنابراین در 
تامین این اقلام دچار کمبود شده ایم که 
هم بیماران ناراضی هستند و به داروخانه 
داران هم این اقلام داده نمی شود. بنابراین 
اگر موج کرونا برگردد باید فکری برای آن 
اندیشیده شود و تعداد مورد نیاز اسپری 

تامین شود.
تاثیر نرخ ارز بر افزایش کمبود نقدینگی شرکت 

های داروساز
عضو داروساز هیئت مدیره نظام پزشکی 
اصفهان با اشــاره به اینکــه کمبودهای 
دارویی با توجه به تامین مواد اولیه شرکت 
های داروسازی به طور موقت کمتر شده 
اســت گفت: وضعیت تامین دارو به ویژه 
برای داروهای اساسی درمان های سرپایی 
بهتر شده است، به خصوص شربت های 
اطفــال بهتر تامین می شــود اما با موج 
افزایش قیمت دلار چون همه اجزای دارو 
را شرکت ها نمی توانند با ارز نیمایی تامین 

کنند و دوباره قیمت ها اوج می گیرند.
کربکندی افزود: اگر بانک ها همکاری لازم 
با شرکت های داروسازی نکنند و تامین 
ارز و تســهیلات به درستی انجام نگیرد 
دوباره موج جدیدی از کمبودها را شاهد 
خواهیم بود. البته مشــکلات کنونی این 
صنعت به همین جا محدود نمی شود و 
متاسفانه قیمت گذاری دارو هم مثل سایر 
اقلام زیر نظر وزارت صمت رفته است و در 
آنجا قیمــت گذاری دارو با کالاهای بعضا 

غیر ضروری با یک میزان انجام می شود.
وی ادامــه داد: بنابراین با توجه به اینکه 
دولــت خریــدار اصلی دارو اســت برای 
اینکه کمتر ضرر کند دوست دارد قیمت 
دارو را بیشــتر کنترل کند و پایین نگه 
دارد. امــا پایین نگه داشــتن قیمت دارو 
یک روی ســکه است و ممکن است این 

موضوع منجر به این شود که شرکت های 
داروسازی نتوانند به اندازه کافی دارو تولید 
کنند. بنابراین این اتفاق می تواند منجر به 
این شــود که دوباره همان مشکلاتی که 
برای تامین شــربت های آنتی بیوتیک، 
مسکن اطفال، ضد تب ها و غیره داشتیم 

را در سطح گسترده تری ببینیم.
هرچند این روزهــا خبرهای متعددی از 
کاهش کمبودها به واسطه واردات دارو که 
موقتی است از زبان مدیران سازمان غذا و 
دارو شنیده می شود اما به گفته کربکندی 
به نظر می رسد وقتی ارز داروها برای همه 
اجزای دارو تامین نشود کلیه داروها دچار 
کمبود شوند؛ منتهی با توجه به اینکه با 
یک موج جدید کرونا مواجه و از طرفی هم 
گرفتار آلودگی هوا هستیم و تعداد قابل 
توجهی از مردم نیــز دچار بیماری های 
ضمیمه ای هستند و جامعه هم به سمت 
پیر شدن می رود باید داروهای او تی سی 
و داروهای ضد تب، داروهای آنتی بیوتیک 
و داروهایــی که برای درمان کرونا و غیره 

هستند با تمهیدات لازم تامین شوند.
وی ادامه داد: بنابرایــن باید ارز و واردات 
لازم برای داروهای کمیاب شده تخصیص 
پیدا کند تا بتوانیم این موج را پشت سر 

بگذاریم و مردم هم دچار مشکل نشوند.
عزم جزم نمایندگان مجلس برای استیضاح 

وزیر
گفتنی اســت همین دی مــاه بود بهرام 
عین اللهی وزیر بهداشت برای چندمین 
بار نســبت به کاهش کمبودهای دارویی 
تا دو ماه آینده وعده داده اســت. وزیری 
که به واسطه کمبودهای دارویی در مهر 
و آبان ســال جاری و تغییر مکرر روسای 
ســازمان غذا و دارو و غیــره زیر ذره بین 
نمایندگان مردم در مجلس رفته اســت؛ 
چرا کــه طی ماه های اخیــر هم گرانی 
دامــن دارو را گرفته اســت و هم هر روز 
یک قلم دارو کمیاب می شود و تدبیری 
برای جلوگیــری از کمبودهای دارویی به 
جز واردات اندیشیده نمی شود. حتی برای 
همین اسپری های تنفسی که اکنون دچار 
کمبود شده نیز مسئولان نسخه واردات را 
پیچیدند و اولین محموله آن نیز به زودی 
به کشور وارد می شود. البته انتظار می رود 
این محموله برخلاف آنتی بیوتیک وارداتی 
که تبلیغات بسیاری حول محور آن برای 
وزارت بهداشت شد با مشکل کیفیت روبه 
رو نشود. با این تفاسیر عجیب نیست که 
شمار قابل توجهی از نمایندگان مردم در 

مجلس خواستار اســتیضاح این وزیر از 
دولت سیزدهم هستند. در این رابطه حتی 
بیژن نوباوه وطن نماینده مردم تهران در 
مجلس نیز گفته است که طرح استیضاح 
عین اللهی پس از حدود یک سال تلاش 
برای اصلاح برخی از مشــکلات در حوزه 
بهداشــت، درمان و دارو، در دســتور کار 
برخی نمایندگان قرار گرفته اســت؛ در 
مورد این مشکلات دیداری با وزیر داشتم 
و چندین مرتبه هم ســوال طرح کردم و 
ایشان برای پاسخ به سوالات در کمیسیون 
بهداشت حاضر شد، اما توضیحاتش قانع 
کننده نبــود. وی اضافه کــرد: در وزارت 
بهداشــت با رانت و ضعف بســیار شدید 
مدیریتی روبرو هســتیم و از مســئولان 
داخلی شنیدیم که کسانی هستند که ادعا 
می  کنند وزیر را اداره می  کنند و همین 
افراد امروزه مشکلاتی را برای کشور ایجاد 
کرده اند. منافع مردم در حوزه بهداشــت 
و سلامت مورد توجه جدی ما است و به 
طور قطع استیضاح را دنبال و عملیاتی می 

کنیم.
علی اصغر عنابســتانی عضو کمیسیون 
اجتماعــی مجلــس نیــز در خصوص 
کمبودهای دارویی ضمن انتقاد از مدیریت 
ضعیف در حوزه ســلامت بــر ضرورت 
برکناری وزیر بهداشــت تاکیــد کرد و 
گفت: هرچند شروع کمبودهای دارویی با 
کمبود آنتی بیوتیک، سرم  ها و داروهای 
معمولی بود اما اکنون با کمبود داروهای 
بیماران خاص، صعــب العلاج و پیوندی 
مواجه هستیم و جان بیماران قربانی سوء 

مدیریت وزارت بهداشت شده است.
وی با انتقاد از عملکرد وزیر بهداشت اضافه 
کرد: متاسفانه عین اللهی هیچ تسلطی بر 
نیروهای خود ندارد و آن ها هم به کارشان 
تسلطی ندارند و باعث شکل گیری ساختار 
نامتجانســی در وزارت بهداشت شده اند 
که مناسب شرایط خاص و وضعیت ویژه 

کشور نیست.
رســول فرخی میــکال نماینــده مردم 
لاهیجان و ســیاهکل با تاکید بر ضرورت 
اســتیضاح وزیر بهداشــت بیان داشت: 
متاســفانه برخی داروها کمیاب و نایاب 
شده اند و مردم مجبور هستند برای تهیه 
دارو به بازار سیاه و دلالان مراجعه کنند و 
وزارت بهداشت تلاش چندانی برای رفع 

مشکلات دارویی ندارد.
وی اضافه کرد: ییمارستان غدیر شهرستان 
سیاهکل نیاز به ۴ پزشک داخلی، اطفال، 
زنان و زایمان و قلــب و عروق به صورت 
تمام وقــت دارد و علیرغم پیگیری های 
فراوان هنوز هم اقدام خاصی انجام نشده 
اســت و تمامی مشــکلات مطرح شده 
باعث شده تعدادی از نمایندگان به دنبال 

استیضاح وزیر بهداشت باشند.
شــایان ذکر اســت طرح استیضاح عین 
اللهی وزیر بهداشــت،  درمــان و آموزش 
پزشکی برای دهمین بار از چندی پیش 
با امضای حدود ۶۰ نماینده مردم بر روی 
میز نمایندگان مجلس قرار دارد و باید دید 
با این موجی که نســبت به عملکرد وزیر 
ایجاد شده او چقدر دیگر بر روی کرسی 
وزارت بهداشت می نشیند. مهمتر اینکه آیا 
با تغییر او مافیای صنعت دارو که برخی از 
کارشناسان از آن صحبت می کنند دست 
از کار می کشــند و می گذارد در صورت 
تغییر وزیر،   نفر بعدی به درستی به وظایف 

خود عمل کند یا خیر؟

مشهد در وضعیت آبی قرار دارد
رئیس کمیته رسانه دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد گفت: در حال حاضر مشهد و 2۴ 
شهرستان دیگر در وضعیت آبی کرونایی 
قرار دارند و هیچ کدام از شهرهای استان در 

وضعیت قرمز و نارنجی قرار ندارند.
محمد پهلوان اظهار کرد: در 2۴ ســاعت 

گذشته 5 بیمار جدید در شهرهای تحت 
پوشــش دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 
شناسایی شده اند. وی افزود: تعداد بیماران 
بســتری جدید 2۷ نفر و تعــداد بیماران 
بستری در بخش مراقبت های ویژه ۱۳ نفر 
است. در 2۴ ساعت گذشته یک بیمار فوتی 

نیز داشته ایم. رئیس کمیته رسانه دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد گفت: در حال حاضر 
مشــهد و 2۴ شهرستان دیگر در وضعیت 
آبی کرونایی و شهرهای تایباد، خلیل آباد، 
درگز، رشتخوار، فریمان، قوچان، گناباد و 

مه ولات در وضعیت زرد قرار دارند. 

ریزش سقف دو کلاس، مدرسه ای را 
در کاشمر به تعطیلی کشاند

ریزش سقف دو کلاس درسی 
در کاشــمر منجر به تعطیلی 

یک مدرسه دخترانه شد.
مدیر آموزش و پرورش کاشمر 
با تائید این خبــر گفت: این 
اتفاق که در مدرســه دور دوم 
دخترانه نمونه ایمان رخ داده 

به دلیل ترکیدگی لوله پکیج در طبقه اول بوده است.
سعید تاج محمدی با بیان اینکه سقف کلاس ها کاذب هستند و 
اصلاً آجر و سیمانی نریخته است، خاطرنشان کرد: خوشبختانه این 
اتفاق در شــب گذشته رخ داده و دانش آموزان در مدرسه حضور 

نداشته اند.
وی اظهــار کرد: بازدیدها از مدرســه صــورت گرفته و بلافاصله 
دســتورهای لازم برای رفع مشکل صادر شده است، همچنین با 
هماهنگی های به عمل آمده دانش آموزان این مدرسه را طی امروز 

و فردا تعطیل کرده ایم تا مشکل به طور کامل برطرف شود.
مدیر آموزش و پرورش کاشــمر گفت: ضمــن اینکه هیچ گونه 
مشکلی برای دانش آموزان به وجود نیامده از خانواده ها تقاضا داریم 
به هیچ عنوان به شــایعاتی که در فضای مجازی مطرح می شود، 

توجه نکنند.
وی افــزود: اگرچه دانش آموزان می توانســتند همین امروز هم 
در دیگر ســالن ها تحصیل را ادامه دهنــد اما برای راحتی خیال 

خانواده ها تصمیم بر تعطیلی کامل مدرسه گرفته شد.
تاج محمدی عنوان کرد: سقف این دو کلاس درسی شب گذشته 
ریزش کرده و صبح امروز که مســئولان مدرسه متوجه شدند از 

ورود دانش آموزان جلوگیری شد.
طی بازدید خبرنگار ایسنا از محل مدرسه تنها سقف کاذب کلاس 
درســی ۱۶2 به طور کامل و کلاس ۱5۱ و دفتر مدرسه به طور 
جزئی دچار ریزش شده و برای سایر کلاس ها نیز مشکلی به وجود 

نیامده است.

 CNG تعطیلی جایگاه های سوخت 
و قطع گاز ادارات پرُمصرف در 

خراسان شمالی

ســخنگوی ستاد مدیریت بحران خراسان شمالی با اعلام مصوبه 
جدید این ستاد گفت: جایگاه های سوخت CNG از امروز ساعت 

۱۶ عصر تعطیل خواهند شد.
محمد تقی ولیان با بیان اینکه تصمیمات این ســتاد با دســتور 
استاندار اجرایی می شود، اظهار کرد: تمام مدارس روستایی، بانک 
ها و ادارات طبق روال مصوبه قبل باز بوده و مدارس شهری نیز در 

بستر فضای شاد فعالیت خواهند داشت.
وی تاکید کرد: اســتفاده از ســوخت جایگزین در دستگاه های 

اجرایی که امکان آن وجود دارد، ضروری است.
ولیان در پایان تصریح کرد: گاز ادارات پرُمصرف و بد مصرف ادارات 
نیز قطع خواهد شد؛ همچنین گاز صنوف و واحدهای تجاری نیز 

قطع است مگر آنکه از سوخت جایگزین استفاده کنند.
به گفته وی، مصوبات ستاد مدیریت بحران استان هر 2۴ ساعت 

به روز می شود.
بر این اســاس ســاعت کاری ادارات از ۹ و ۳۰ دقیقه تا ۱۴ و ۳۰ 
دقیقه خواهد بود و وســایل گرمایشــی آنان باید تا حد امکان با 

سوخت جایگزین انجام شود.
سخنگوی ســتاد مدیریت بحران خراســان شمالی در خصوص 
فعالیت بانک ها در استان نیز گفت: تمامی شعب بانک های استان 
نیز از ســاعت ۹ الی ۱۳ و ۳۰ دقیقه بــه مراجعه کنندگان ارائه 

خدمت می کنند.

ویژه
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خرا
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یک کوتاهی در لایحه بودجه 1402 و 
تضییع حقوق معلولان!

درحالیکــه مطابق با قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت 
و به منظور شفاف سازی منابع مالی اختصاص یافته برای اجرای 
این قانــون و حمایت از افراد دارای معلولیت، ســازمان برنامه و 
بودجه مکلف است نسبت به ایجاد ردیف اعتباری ذیل فصل رفاه 
اجتماعی متناســب با عناوین فصول این قانون در لوایح بودجه 
ســنواتی اقدام کند، برخی اظهارات حکایت از این دارد که ردیف 
بودجه قانون حمایــت از حقوق معلولان در لایحه بودجه ۱۴۰2 

حذف شده است.
درحالی لایحه بودجه سال ۱۴۰2 توسط دولت سیزدهم به مجلس 
شورای اسلامی ارائه شد که به دنبال آن اظهاراتی مبنی بر اینکه 
دولــت ردیف بودجه قانون حمایت از حقوق معلولان را در لایحه 
بودجه ۱۴۰2 حذف کرده، بر سر زبان ها آمد. به دنبال آن، علیرضا 
انجلاسی، معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان بهزیستی در این 
باره به ایســنا توضیح داده بود که »از آنجایی که در لایحه بودجه 
تقدیمــی دولت به مجلس ارقام به صورت کلی آماده اســت و با 
توجه به آن که بودجه سازمان از ۱2 هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان به 
۱۶ هزار و۶۰۰ میلیارد تومان در لایحه بودجه سال آتی رسیده، 
بنابرایــن می توان گفت اعتبار قانون حمایت از حقوق افراد دارای 
معلولیت حذف نشده و در سر جمع اعتبارات سال ۱۴۰۱ لحاظ و 

در لایحه بودجه سال ۱۴۰2 پیش بینی شده است«.
این در حالیســت که به دنبال انتشار برخی اخبار مبنی بر حذف 
ردیف بودجه قانون حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت در لایحه 

بودجه سال ۱۴۰2، علی همت محمودنژاد- سخنگوی شبکه ملی 
تشکل های معولان جسمی و حرکتی در واکنش به این موضوع به 
ایسنا گفت: این اقدام نقض قانون حقوق افراد دارای معلولیت بوده 
و ممکن اســت مخاطراتی را برای اجرای قانون حمایت از حقوق 

افراد دارای معلولیت به همراه داشته باشد.
وی افزود: به دلیل حــذف ردیف بودجه قانون حمایت از حقوق 
افراد دارای معلولیت در لایحه بودجه سال ۱۴۰2، سازمان بازرسی 
کل کشور را در جریان این موضوع قرار داده ایم و سازمان بازرسی 
کل کشور نیز با افرادی که در این موضوع مرتبط هستند سوالات 
خود را مطرح کرده است. همچنین شبکه ملی تشکل های معلولان 
جسمی و حرکتی در نامه ای به مخبر، معاون اول رئیس جمهوری، 
از ایشان خواسته در بودجه سنواتی سال های آینده به هیچ عنوان 
اجازه این اشتباه فاحش را ندهند. سخنگوی شبکه ملی تشکل های 
معلولان جســمی و حرکتی در این راســتا از کمیسیون تلفیق 
مجلس نیز خواست چنانچه امکان جدا کردن ردیف بودجه قانون 
حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت از ســرجمع بودجه۱۴۰2 
سازمان بهزیستی وجود دارد، اقدامی لازم به منظور حفظ حقوق 
افراد دارای معلولیت انجام دهد. محمودنژاد همچنین از معاونت 
پشــتیبانی سازمان بهزیستی که وظیفه مسائل مربوط به بودجه 
معلولان را پیگیری می کند خواست حداکثر تلاش خود را به منظور 
جلوگیری از تضییع حقوق افراد دارای معلولیت و رفع تشویش و 
نگرانی فعالان مدنی و خانواده های افراد دارای معلولیت کشور به 
عمل آورده و در این خصوص اطلاع رسانی لازم را انجام دهد. وی 
با طرح این پرســش که چرا مبلغ و ردیف بودجه قانون حمایت 
از حقوق افــراد دارای معلولیت به طور جداگانه در لایحه بودجه 
لحاظ نشده اســت، به ماده ۳۰ قانون مبنی بر اینکه »به منظور 
شفاف سازی منابع مالی اختصاص یافته برای اجرای این قانون و 
حمایت از افراد دارای معلولیت، سازمان برنامه و بودجه مکلف است 
نسبت به ایجاد ردیف اعتباری ذیل فصل رفاه اجتماعی متناسب با 
عناوین فصول این قانون در لوایح بودجه سنواتی اقدام کند« استناد 
کرد. سخنگوی شبکه ملی تشکل های معلولان جسمی و حرکتی 
با اشاره به اینکه نظارت بر اجرای قانون به عهده معاون اول رئیس 
جمهوری اســت، تصریح کرد: علاوه بر رئیس سازمان بهزیستی 
و وزیر تعاون کار و رفــاه اجتماعی، بودجه اجرای قانون حمایت 
از حقوق معلولان متناســب با ماده ۳۱ اجرای این قانون باید به 
تصویب معاون اول رئیس جمهوری رسیده و سپس در لایحه کلی 

بودجه دولت گنجانده شود.

۲7 بسته خدمتی برای بیماران صعب العلاج تدوین شد
 رئیس گروه پزشــکان دفتــر خدمات 
تخصصی سازمان بیمه سلامت ایران از 
تدوین 2۷ بســته خدمتی برای بیماران 
خاص و صعب العلاج خبــر داد و گفت: 
فرانشــیز ارائه خدمــات درمانی به این 
بیماران کاهش یافت. مهناز اخگر افزود: 

خدمات این بســته ها که بــه تدریج در 
ســامانه های بیمه ســلامت پیاده سازی 
شد شامل ویزیت، دارو، خدمات پزشکی، 
توانبخشی، آزمایش، پرتوپزشکی، بستری 
و تجهیزات پزشــکی است. وی تصریح 
کرد: 2 بســته دیگر شامل بیماری های 

دیستروفی عضلانی دوشن و غیردوشن 
نیز اضافه شــده است، از ســوی دیگر 
برای ۱۹ بیماری متابولیک نیز بسته های 
خدمتی ابلاغ شــده که در دست اعمال 
در ســامانه ای الکترونیک سازمان بیمه 

سلامت است.

راه حلی برای تمام بحران ها؛یادداشت

فردا مدارس تعطیل است!
فردا  فــوری؛  خبــر 
مهدکود ک ها، مدارس 
مقاطع،  تمامــی  در 
دانشــگاه ها، ادارات و 
برخی از بانک ها تعطیل 
می باشــد. شــاید این 
پرتکرارترین خبر  خبر 
در ماه های اخیر باشد. 
خبری که به دفعات اما 
به علت های مختلف در 

بخش های وسیعی از کشور اعلام شد.
اگر کمی به سال های گذشته برگردیم، 
همــواره خبر تعطیلی مــدارس همراه 
با موجی از شــادی برای دانش آموزانی 
بــود که روز پیش رو را بــا برف و برف 
بازی می گذراندند. اما درست سه سال 
پیش کرونا داســتان به کلی تغییر داد. 
تعطیلی های گســترده با بروز اپیدمی 
شکل گرفت و برای اولین بار دانش آموزان 
با واژه کلاس مجازی و کارمندان با واژه 
دورکاری آشــنا شدند. موضوعی که به 
دلیل ناگهانی بودنــش و آماده نبودن 
الکترونیک در سیستم  زیرساخت های 
آموزشی کشور تبدیل به بحرانی در قلب 
بحران اپیدمی کرونا تبدیل شد. حالا سه 
روز از آن روزهای سخت و تلخ می گذرد 
و دانش آموزان سال تحصیلی جدید را 
به صورت حضوری شــروع کردند. ولی 
متاسفانه بازگشت دانش آموزان به پشت 
میزهای مدرسه و آموزش حضوری دوام 
چندانی نداشت. اینبار آتش کرونا سرد 
بود و آمارها از حداقل بیماری و فوتی ها 
حکایت داشــت اما تعطیلات مدارس 

کماکان رو به افزیش بود.
دانش آموزان فقط ۴۰ روز مدرسه رفتند

اگر بخواهیم به صورت دقیق تر به آمار 
تعطیلات بپردازیم باید بگوییم: از آغاز 
ســال تحصیلی ۱۴۰2-۱۴۰۱ چیزی 
حــدود ۱2۰روز می گذرد. این در حالی 
اســت که دانش آموزان تنهــا ۴۰روز 
فرصت رفتن به مدرسه را پیدا کرده اند. 
تعطیلی هایــی کــه از ابتــدای آذرماه 
امسال به بهانه های مختلف کلید خورد 
و همچنــان ادامــه دارد. از آلودگی هوا 
گرفته تا بارش های زمستانی، ناآرامی ها 
و تعطیــلات رســمی و گردوغبارهای 
مزاحم، همه و همه از عواملی است که 
اجازه نداده اند بچه های مدرسه ای درست 
و حسابی سر کلاس درس حاضر شوند و 
به اعتقاد کارشناسان اجتماعی این گروه 
هم بیشترین خسارت را از این تعطیلی ها 
دیده اند. شــدت و گستردگی تعطیلی 
مدارس کشور امســال چنان زیاد بود 
که حتی کمتر منطقه ای از آن محروم 
بود. چه استان های غربی و شرقی، چه 
استان های مرکزی و حتی در شمال و 
جنوب کشــور هم امسال به بهانه های 

مختلف شاهد تعطیلی مدارس بودیم.
همشهری آنلاین در گزارشی تعطیلات 
دانش آمــوزان را به تفکیک بیان کرده، 
همشهری نوشته است: آمارها حکایت 
از آن دارد که امســال مــدارس 22روز 
به خاطــر آلودگی هــوا، ۳۹روز به دلیل 
تعطیلات رسمی، ۱۳روز به خاطر بارش 
بــرف و ســرما، 5روز به خاطر شــیوع 
آنفلوآنــزا و 2روز به خاطر گردوغبار به 
تعطیلی کشیده شده اند. تعطیلی هایی 
که خسارت جبران ناپذیری را بر پیکره 

آموزشی وارد می کند.

البته باید دید تعطیلی مدارس به دلایل 
مختلفی که بیان شــد بــرای حفاظت 
از جــان دانش آموزان اســت یا کنترل 
بحران ها، برای مثال بهتر است بگوییم 
دانش آموزان عامل آلودگی هوا هستند 
که تعطیل می شــوند یا تعطیلی آن ها 
برای حفاظت از جانشان است. که البته 
این موضوع کاملا قابل بسط برای عوامل 
دیگر تعطیلات دانش آموزان هم می باشد.
تعطیلی کمکی به رفع آلودگی هوا نمی کند

جــدای از اینکه تعطیلات گســترده 
زیرســاخت  نداشــتن  و  دانش آموزان 
آموزشی مناســب جایگزین )که البته 
خودش جای ســوال بزرگیســت که 
چطور بعد از ســه سال آموزش مجازی 
هنوز غافلگیر می شود( چه آسیب های 
اجتماعــی و تحصیلی روی این قشــر 
دارد )کــه البته آمــار میانگین معدل 
دانش آمــوزان که حــدودا ۱۱,5 اعلام 
شد، خود گواه بخش آموزشی این قصه 
است( و چطور می شود این میزان عقب 
افتادگی و عادت به دور ماندن از محیط 
آموزشی را جبران کرد، باید پرسید که 
چطور می شود که خروجی تمام جلسات 
مقابله با انواع بحران های کشور که اکثر 
آنها مانند سرمای هوا، بارش ها و آلودگی 
قابل پیش بینی هم بوده، تنها یک چیز 

است آن هم تعطیلی مدارس و بقیه.
اما نکته تلخ این موضوع جایی بیشــتر 
روشــن می شــود که ما در سیســتم 
حکمرانی برای تمام این اتفاقات مناسبات 
داریم. اصلا پدافند غیرعامل، ستاد بحران، 
سازمان های عریض و طویل دولتی دیگر 
که تمام طول سال را حقوق می گیرند 
تا برای این شرایط چاره اندیشی کنند، 
اما پاســخ به تمام ایــن بحران ها تنها 
تعطیلی است. مگر می شود در شرایطی 
که بســیاری از مسئولین در محاسبات 
سیاسی شــان بــرای مقابله بــا غرب 
پیش بینی زمستان سخت را کرده بودند، 
حواسشان به زمستان و داستان افت فشار 

داخل کشور نباشد.
مگر می شود هرســال داستان آلودگی 
در زمســتان بخاطر فرایند وارونگی هوا 
رخ دهد و ما باز با غافلگیری مدارس را 

تعطیل کنیم. 
البته حالا اینقدر این آش تعطیلات شور 
شده است که مسئولینی که باید پاسخگو 

باشند، خودشان هم مطالبه گر شده اند.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
در یکــی از همین اظهارنظرها، معترف 

شــده که تعطیلی مــدارس کمکی به 
رفع آلودگی هوا نمی کند و این تصمیم 
در این مدت در بهبود شــاخص ها اثری 
نگذاشته است.البته علی سلاجقه، درباره 
علت تداوم آلودگی هوا پس از بارش برف 
و باران در کلان شــهرها به ویژه تهران، 
گفته: با توجه به شــرایط کشور از نظر 
درجه حرارت هوا و اینکه شاهد سرمای 
بی سابقه ای هســتیم، وضعیت آلودگی 
هوا علیرغم بارش بــرف و باران بهبود 
نیافته اســت. هرچه دمای هوا کاهش 
پیدا کند، تجمع و انباشت آلودگی ها در 
ارتفاع کمتر و پایین تر یعنی نزدیک به 
سطح زمین اتفاق می افتد و هرچه هوا 
سنگین تر شود، آلایندگی ها امکان انتقال 
به سطوح بالاتر را ندارند. و بازهم در ادامه 
به عنوان راه حل با اشاره به اینکه وضع 
آلودگی هوا مربوط به یک انباشت 5۰ تا 
۶۰ ساله است، توضیح داده: رویکرد دولت 
در همه دستگاه های اجرایی، وزارتخانه ها 
و سازمان ها به این سمت است که کاهش 
آلودگی هوا را اولویت خود قرار دهند و 
در این راستا اقدامات موثری انجام دهند. 
تلاش ما بر این است فرآیند را به نحوی 
تعیین کنیم که به زودی نتایج ملموسی 

در این باره حاصل شود.
سلاجقه در ادامه تاکید کرده: خود ما هم 
دیگر نمی پذیریم که مدارس در روزهای 
متعددی تعطیل باشند. تعطیلی مدارس 
ضربه سنگینی به خانواده ها و جنبه های 
مختلف فرهنگی، اجتماعی و آموزشی 
وارد می کند. تعطیلی مدارس کمکی به 
آلودگی هوا نمی کند و این تصمیم در این 
مدت در بهبود شاخص ها اثری نگذاشته 
اســت. چراکه در شرایط تعطیلی، رفت 
و آمدها قطع نمی شــود و ممکن است 
خانواده ها باز هم با اســتفاده از وسایل 
نقلیه شخصی در خیابان ها رفت و آمد 
داشته باشند. روشن است که تعطیلی راه 
درمان نیست؛ بنابر آسیب شناسی های 
صــورت گرفتــه، راه درمان اســقاط 
خودروهای فرسوده است. بعد از اسقاط 
خودرو، استفاده از سوخت پاک می تواند 
در بهبودی آلودگی هوا اثرگذار باشد که 
اقدامات خوبی در این زمینه انجام شده 
است. راهکار دیگر برای درمان این بحران 
رسیدگی به وضع صنایع آلاینده است. 
کنترل فعالیت صنایع آلاینده، اقدامی 
مهم در جهت بهبود این بحران اســت 
که به طور جدی این مسئله را پیگیری 

می کنیم.

در نهایت رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست در پاسخ به این سوال که تاکنون 
در این راستا چه اقداماتی صورت گرفته 
است؟ گفته: اگر گزارش های موجود در 
این زمینه به خصوص گزارش های مربوط 
به کلان شهرها را پیگیری کنید و مورد 
بررســی قرار دهیــد، می بینید با تعداد 
زیادی از صنایع آلاینده  برخورد شــده و 
حتی در مواردی آنها را پلمب کرده ایم، لذا 
در این زمینه اقدام جدی آغاز شده است.

البته ماهم امیدواریم این گزارش را ببینیم 
و مهم تر از آن شــواهد مثبت اقدامات 
صورت گرفته را در نفس کشــیدمان و 

عدم تعطیلی مدارس لمس کنیم.
این دولت، فقط »تعطیل کردن« بلد است

البته این مطالبه گری به فعالین سیاسی 
هم رســیده و ایمن آبــادی در واکنش 
تندی به تعطیلات اخیر کشور به خاطر 
افت فشار گاز، گفته است که این دولن 

فقط بلد است تعطیل کند.
این فعال سیاســی در ادامه بیان کرده: 
امیدوارم یــک عقلانیت در دولت ایجاد 
شود که جز سرکوب و ایجاد محدودیت 
کار دیگری بلد باشد. متاسفانه این دولت 
فقط تعطیل  کردن و مهــار کردن بلد 
است و راهکار دیگری ندارد. مثلاً قرارگاه 
گاز تشکیل می شود سپس گاز تعطیل 
می شــود این تعطیل  کردن که قرارگاه 
نمی خواهــد. این دولــت چیزی تحت 
عنوان عذرخواهی بلد نیست. یاد نگرفتیم 
از مردم عذرخواهی کنیم. مثلاً شرکت 
ذخیره ســازی گاز توسط اوجی تعطیل 
شــد آن  وقت الان که او وزیر شده است 
به جای اینکه خودش خودش را محاکمه 
کند توپ را در زمین دیگری می اندازد. 
ما دومین ذخیره گاز دنیــا را داریم اما 
در حال پشت سر گذاشتن سخت ترین 
زمستان هستیم و این نشان از بی کفایتی 
مدیران دارد. متاســفانه مدیران نخبه و 
افرادی که صاحب عقل، فکر و اندیشــه 
بودند توســط این دولت به بهانه بانیان 
وضع موجود خانه  نشین شــده اند و از 
افرادی استفاده شده که توانایی تشخیص 

دست راست و چپ خود را ندارند.
البته باید دید خــود آقای ایمن آبادی و 
دیگر نمایندگان حال و گذشته مجلس 
شورای اسلامی زمانی که قدرت تصمیم 
گیری و قانون نویسی داشتند، برای حل 
این بحران ها چه چاره اندیشیده اند که ما 
مجبوریم برای حل تمام بحران ها یک راه 

حل همیشگی ارائه کنیم.
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عضو هیأت انتخاب چهل ویکمین جشنواره بین المللی فیلم فجر مطرح کرد؛

»فجر« امسال فیلم اعتراضی دارد، سیاه نما نه
محمدرضــا شــرف الدین از اعضــای 
انتخاب چهل ویکمین جشنواره  هیأت 
بین المللی فیلم فجر با اشــاره به تنوع 
دیدگاه ها و سلایق حاضر در این هیأت 
تأکید کرد در جشــنواره امســال فیلم 

سیاه نما نداریم.
محمدرضا شرف الدین تهیه کننده باسابقه 
سینما و اعضای هیأت انتخاب چهل و 
یکمین جشنواره بین المللی فیلم فجر 
در گفتگو با خبرنگار مهر درباره حضور 
در این هیأت توضیح داد: شخصا حضور 
در این میدان را وظیفه خود می دانم. در 
حوزه مسائل فرهنگی، هرجا و هر کمکی 
از من بربیاید، همیشه آماده بوده ام. آن 
هم صرف نظر از هر نوع نگاه تنگ نظرانه 
و مرتبــط با خط کشــی های حزبی و 
گروهی. وقتی قرار است یک اتفاق ملی 
را در پیش داشته باشیم، حتما به صورت 
داوطلبانه در آن حضور خواهم داشت و 
این حضــور را هم وظیفه خود می دانم. 
امروز هم جشنواره فیلم فجر برای سینما 
یک اتفاق بسیار مبارک است و همه ما 
وظیفه داشــتیم که کمک و همراهی 

داشته باشیم.
هیأت انتخاب یکدست نبود

وی دربــاره برخی انتقادها نســبت به 
یکدست بودن ترکیب هیأت انتخاب این 
دوره از جشــنواره هم گفت: اگر منظور 
نگاه فرهنگی و سیاســی اعضای هیأت 
اســت، باید این نکته را مدنظر داشته 
باشــید که بالاخره آدم ها در طول زمان 
تغییر می کنند و متحول می شــوند. از 
این منظر اصلا اینگونه نیست که اعضای 
این هیأت همه یکدســت باشند. ما با 
نگاه های کاملا متفاوتی در ترکیب هیأت 
انتخاب مواجه بودیم و اینگونه نیست که 
بگوییم همه افراد نگاه های گذشته خود 
را همچنــان حفظ کرده اند. آدم ها که از 
جنس بتن نیستند که بگوییم هیچ گاه 

تغییر نمی کنند!
این عضو هیأت انتخاب چهل و یکمین 
جشــنواره فیلم فجر تأکید کرد: واقعا 
فضای مذاکرات ما در هیأت اینگونه نبود 

که دور هم بنشینیم و گل بگوییم و گل 
بشنویم؛ فضای جلســات مان از جنس 
خودگوییــم و خودخندیم، عجب مرد 
هنرمندیم نبود!  اتفاقا اختلاف سلیقه و 

نظرات متفاوتی درباره فیلم ها داشتیم.
شــرف الدین درباره فضــای حاکم بر 
فیلم های جشنواره امســال هم گفت: 
واقعیت این اســت که امسال فیلم های 
تلخ و سیاه نما نداشــتیم و اساسا خود 
فیلمسازان سراغ چنین ایده هایی نرفته 
بودند. وظیفه هیــأت انتخاب ممیزی 
نیســت و هر کس فیلمی ساخته باشد 
و بخواهد آن را به جشــنواره ارائه کند، 
فیلمش به هیأت انتخاب می آید. اتفاقا 
فیلم های خوبی داشتیم که موضوعات 
تند و تیزی هم داشتند که شاید نگاه شان 
با نگاه رسمی هم زاویه داشت اما تعهد 
ملی در آن ها مشــهود بود و نسبت به 
ملت و میهن وفادار بودند. به این فیلم ها 
نمی شود برچسب اپوزسیون زد چرا که 
سازندگان شــان افراد فرهیخته ای هم 

هستند.
وی درباره بالا بودن سهم فیلم های ارگانی 
در جشــنواره فجر امسال هم بیان کرد: 
اصلا اینگونه نیست. تعدادی از فیلم هایی 
که از سوی نهادها و ارگان ها به جشنواره 
امسال ارسال شــده بود، اساسا انتخاب 
نشدند. برخی فیلم ها دیر رسید و کامل 
نشده بود. اینگونه نیست که فیلم های 

ارگانی سهم بالایی در جشنواره داشته 
باشند. اتفاقاً تهیه کنندگان و کارگردانان 
جوان با دیدگاه های متنوعی در جشنواره 
امسال حضور دارند که آثار خوبی را هم 

به جشنواره رسانده اند.
ویژگی جشنواره امسال نبود فیلم های سیاه نما است

این تهیه کننــده تأکید کــرد: یکی از 
مشخصات جشنواره امسال همین است 
که ما فیلم های سیاه نمایی که بخواهند 
روی مشکلات نادر سیاسی، اجتماعی و 
اقتصادی تمرکز کرده باشند، نداریم. واقعا 
این است که فیلم های اینگونه داشتیم 
که بخواهیم آن ها را انتخاب کنیم. شاید 
برخی فیلم های انتقادی داشته باشیم اما 
همان ها هم منصفانه ساخته شده اند و 

نگاه سیاه نما ندارند.
وی ادامه داد: در سینما هم گاهی فیلم 
معترض داریم و گاهی فیلم سیاه نما. ما با 
فیلم معترض مشکلی نداریم. ما اعتراض 
را مقــدس می دانیم. اما در جشــنواره 

امسال فیلم سیاه نما نداریم.
شرف الدین که از پیشکسوتان سینمای 
ایــران در حــوزه جلوه هــای ویژه هم 
محسوب می شود، درباره حضور فیلم های 
با پروداکشن بزرگ در جشنواره امسال 
هم گفت: از این دست آثار هم داریم اما 
نه به آن معنایی که شما تصور می کنید. 
به معنای حرفه ای در جشــنواره امسال 
آثار »های پروداکشن« داریم نه »بیگ 

پروداکشن«. این هم محدود به فیلم های 
دفاع مقدسی نیست و نمونه های تاریخی 

هم داشتیم.
تحریم کنندگان فجر، خودشان را خراب 

کردند
این تهیه کننده سینما درباره موضع برخی 
سینماگران درباره تحریم جشنواره فجر 
هم تأکید کرد: این مواضع هیچ ارزشی 
ندارد و این افراد بیشتر خودشان را خراب 
کردند چراکه شــاهد حضور فیلم ها در 
جشنواره امســال هستیم. اصلا تحریم 
جشنواره چه معنایی دارد؟ آیا هدف تان 
هم سویی با آمریکا و اتحادیه اروپاست؟ 
اجازه بدهید آن هایی که ســر در آخور 
اروپــا و آمریکا دارند، ما را تحریم کنند. 
مگر تا امروز کم تحریم شده ایم؟ مگر به 
تازگی سپاه پاسداران را به عنوان خاکریز 
اول دفاعی و امنیتی ما تحریم نکردند، 
خب بگذارید عده ای هم سینمای مان را 
تحریم کنند، چه بهتر! معتقدم این افراد 

نقاب از چهره خود برداشته اند.
شرف الدین در پایان درباره تعامل هیأت 
انتخاب با مجتبی امینی به عنوان دبیر 
چهل ویکمین جشــنواره فیلم فجر هم 
تأکید کرد: آقای امینی از دوستان قدیمی 
بنده اســت و از زمانی کــه در انجمن 
سینمای انقلاب و دفاع مقدس فعالیت 
داشتیم، خارج از فضای کاری و هنری، 
با هم رفیق بوده ایم. من به شــدت برای 
او احترام قائل هستم و در طول فعالیت 
هیأت انتخــاب هم مطلقا هیچ دخل و 
تصرفی در انتخاب های ما نداشت. آقای 
امینی فردی بســیار با سعه صدر است 
و چهره ای فرهیخته به حساب می آید. 
حتی حضور افرادی با نگاه های متفاوت 
در همین هیأت انتخاب، نشان دهنده نگاه 
باز دبیر جشنواره دارد و مشخص است 
که اهل واکنش های سیاسی و جناحی 
نیست. آقای امینی تلاش داشته با همه 
تفکرات مجاز و میهن دوستانه در تعامل 
باشد و همه سلایق در این رویداد حضور 
داشته باشــند و به همین دلیل به این 

ترکیب از اعضای هیأت انتخاب رسید.

بهروز افخمی مجری »هفت« شد
بهــروز افخمی به عنوان مجــری برنامه 
ســینمایی »هفت« انتخاب شــد؛ سری 
ششــم این ویژه برنامه همزمــان با آغاز 
جشــنواره فیلم فجــر روی آنتن خواهد 
رفت. به گزارش ایسنا، برنامه »هفت« در 
فصل جدید خود به تهیه کنندگی محمد 

تنکابنی و با اجرای بهــروز افخمی روی 
آنتن شبکه نمایش ســیما خواهد رفت. 
بهروز افخمی که برای دومین بار به عنوان 
مجری »هفت« انتخاب می شود، پیشتر 
هــم از مهر ۹۴ تا خرداد ماه ۹5 به عنوان 
مجری فصل سوم این برنامه مقابل دوربین 

رفته بود. برنامه »هفت« در فصل سوم با 
اجرای علیرضا افخمی دستخوش تغییرات 
اساسی شد و با نگاهی متفاوت از اجرای 
محافظه کارانه محمد گبرلــو روی آنتن 
رفــت. این برنامه همچنین در آن دوره از 

ساختار برنامه ای زنده بیرون آمد.

گله یک بازیگر : فیلتر شدن 
اینستاگرام، باید کار ما را تعطیل کند؟!

محمــد حاتمی گفت: نمی دانم این حکم از کجا صادر شــده که 
فیلترینگ اینستاگرام باید باعث تعطیلی کار ما شود.

ایــن کارگردان و بازیگر تئاتر در گفتگو با ایســنا از توقف جریان 
تئاتری سخن گفت و البته تاکید کرد که قصد ندارد حکمی بدهد 
اما این پرسش را دارد که نظریه تعطیلی تئاتر در شرایط فعلی ، از 

کجا نشات گرفته است.
او با اشاره به عقیده بخشی از جامعه تئاتری مبنی بر تعطیلی تئاتر 
در شرایط فعلی افزود: در حال حاضر این تفکر در اذهان بخشی از 
جامعه تئاتری شکل گرفته که در شرایط اجتماعی فعلی نباید تئاتر 
کار کرد. در حالیکه این عقیده حتی در حد یک تصمیم هم نیست 
و بیشتر در حد یک کامنت )نظر( در فضای مجازی است. این یک 
تصمیم جمعی نیست که مثلا امسال تئاتر کار نکنیم یا بخشی از 

تئاتر را که در قالب جشنواره است، نپذیریم.
حاتمی با بیــان اینکه قصد ندارد برای کســی حکم صادر کند، 
خاطرنشان کرد:اصولا آدمی هستم که از اول به طور مستقل کار 
کرده ام و حتی خود را رهاتر از محصور شــدن در قالب یک گروه 
می دانم. سال ها پیش گروهی به نام »جم« درست کردم ولی اعضای 
آن آزاد بودند که با گروه های دیگر همکاری کنند زیرا سرپرست 
یک گروه هرگز نمی توانــد در مقاطع بیکاری، زندگی اعضای آن 
گــروه را تامین کند. کمپانی ها چنین قدرتی دارند و اعضای خود 
را اســتخدام می کنند ولی ما از وضعیت کمپانی بودن فرسنگ ها 

فاصلــه داریم و بیشــتر در 
رودربایستی با یکدیگر است 
که گاهی پشت سر هم با یک 
همکاری  کارگردان  یا  گروه 

می کنیم.
او بــا تاکید بر اینکه بر هیچ 
نخواهم شد،  موجی ســوار 
یادآوری کرد: ۱۴ سال است 
کــه در هیچ جشــنواره ای 
شــرکت نکــرده ام و دلایل 
خاص خــود را هــم دارم. 

همیشــه اعتقاد داشته ام که تئاتر باید جریان طبیعی خود را طی 
کند، فارغ از اینکه در جشنواره ای شرکت کند یا نکند. الان هم همه 
ســخنانم درباره جریان کلی تئاتر است و درباره هیچ جشنواره ای 

صحبت نمی کنم.
حاتمی با اشاره به محدودیت های چند ماهه اخیر در فضای مجازی 
افزود: تئاتر همیشه باید جریان حرفه ای خود را طی کند. آیا چون 
امروز اینستاگرام فیلتر شده، باید تئاتر را تعطیل کرد؟! وظیفه تئاتر 
اندیشه ورزی و ایجاد تفکر است. آیا می توان جلوی تفکر را گرفت؟ 
مگر چند سال است که فضای مجازی به وجود آمده، قبل از آن چه 
می کردیم، کدام یک از بزرگان ما بوده که پوستر نمایشش را پشت 
در کافه ها و کتابفروشی ها نچسبانده باشد. سال 5۷ در اوج انقلاب 
ما نمایشی اجرا می کردیم و کارگردان کار پشت موتور از میدان امام 
حســین تا سالن اجرا مدام اسم نمایش را تکرار می کرد. ما با این 
شــیوه ها، مخاطب را از اجرای نمایش های خود با خبر می کردیم. 
حالا که فضای مجازی محدود شده، باید کارمان را تعطیل کنیم؟! 
آیا نباید کمی جنگنده باشــیم و راه دیگری پیدا کنیم، اگر قرار 
باشــد ما همان آدم های دیروز باشــیم و نتوانیم برای مشکلات و 
محدودیت های امروز چاره جویی کنیم، پس تکلیف رشد انسان چه 

می شود.
او تاکید کرد: تئاتر همیشه باید در جریان باشد. مگر می توان جلوی 
حرکت رودخانه را گرفت. وقتی تئاتری در جریان نباشد، اتفاقی هم 
نمی افتد. مثل اینکه بگوییم سه ماه کتاب نخوانیم. خب سه سال از 
زندگی و اندیشه عقب می افتیم. مگر می توان جریان فرهنگ و تفکر 
را متوقف کرد. بخصوص درباره تئاتر که اســاس آن اندیشه ورزی 
است. تئاتر مانند  بخش عمده ای از آثار سینمایی نیست که بیشتر 

به دنبال ایجاد سرگرمی یا تفریح باشد.
حاتمی که دســتی هم بر نوشــتن دارد، بار دیگر یادآوری کرد:. 
سئوال من این است که حکم تعطیلی تئاتر در شرایط فعلی از کجا 
صادر شده. معیشت یک طرف ماجراست و مسئولیت شغلی بحث 
دیگری است. هر یک از مشاغل وظایفی دارند ولی شغل فرهنگی، 
وظیفه ای بسیار رفیع و حساس است. درصد بالایی از ارزش تئاتر 
به دلیل پرورش انسان و تفکرات نو است. حال اینکه تئاتر در سبد 
مصرف خانواده قرار دارد یا نه، بحث مهمی است که مدام باید بر آن 
کار کنیم ولی با این تعطیلی راه به جایی نمی بریم. مثل این است 
که تصمیم بگیریم یک هفته فکر نکنیم، خب در ذهن خالی ما چه 
اتفاقی می افتد. چه کسی از این توقف، متضرر می شود، این نکته ای 

است که نباید از آن غافل شویم.

کافه خبر
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نماینده نیشابور در مجلس:
افزایش 20 درصدی حقوق در سال 

1402 قابل قبول نیست
احسان ارکانی عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با بیان اینکه 
سقف لایحه بودجه سال آینده نسبت به قانون بودجه ۱۴۰۱، ۴۰ 
درصد افزایش داشــته اســت، گفت: افزایش ۴۰ درصدی سقف 
بودجه در سال آینده به نوعی پالس افزایش تورم ۴۰ درصدی در 
سال آینده را می دهد؛ با این وجود، پیش بینی دولت برای افزایش 
حقوق شــاغلان و بازنشستگان 2۰ درصد یعنی نصف تورم است 
که اصلا پیام خوبی ندارد. به گزارش ایسنا، یک  عضو کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰2 گفت که افزایش 2۰ درصدی حقوق 
شــاغلان و بازنشستگان در مقابل تورم انتزاعی ۴۰ درصدی قابل 

قبول نیست و به معنای نصف کردن سفره معیشت مردم است.
احسان ارکانی با اشــاره به لایحه بودجه ۱۴۰2 گفت: در لایحه 
بودجه ۱۴۰2، منابع بودجه کل کشور 5 هزار همت )هزار میلیارد 
تومان( پیش بینی شــده کــه از این میــزان، ۶۰ درصد بودجه 
شــرکت های دولتی و ۴۰ درصد بودجه وزارت خانه ها و ســایر 
دستگاه هاســت یعنی کل بحث  و بررســی های ما مربوط به ۴۰ 
درصد بودجه اســت، حال اینکه قرار بود امسال دولت تعدیلی در 
این قضیه انجام دهد اما باز هم ۶۰ درصد بودجه را به شرکت های 
دولتی آن هم بدون بحث و بررسی خاصی در این حوزه، اختصاص 

می دهیم.
وی ادامه داد: عمده اتفاقات نامطلوب در حوزه شرکت های دولتی 
رخ می دهد؛ از حقوق های نجومی و پاداش های بی حســاب و 
کتاب تا برخی از زد و بندها و انتصاب های رفاقتی و سیاســی و 
حیاط خلوت سیاسی در شرکت های دولتی رخ می دهد که بودجه 

آن را تصویب می کنیم.
 ۴۰ ســقف  افزایــش 

درصدی بودجه
این عضو کمیسیون برنامه 
و بودجــه مجلــس با بیان 
اینکه ســقف لایحه بودجه 
سال آینده نسبت به قانون 

بودجه ۱۴۰۱، ۴۰ درصد افزایش داشته است، گفت: افزایش ۴۰ 
درصدی سقف بودجه در سال آینده به نوعی پالس افزایش تورم 
۴۰ درصدی در ســال آینده را می دهد؛ با این وجود، پیش بینی 
دولت برای افزایش حقوق شاغلان و بازنشستگان 2۰ درصد یعنی 

نصف تورم است که اصلا پیام خوبی ندارد.
ارکانی توضیح داد: وقتی دولت سقف بودجه را ۴۰ درصد افزایش 
می دهد یعنی تورم سال آینده را ۴۰ درصد می داند اما حقوق را 
نصــف تورم انتزاعی یعنی 2۰ درصد زیاد می کند؛ این به معنای 
نصف کردن ســفره معیشت مردم است و مجلس به آن اعتراض 
دارد که چرا همواره کمبود منابع سر حقوق بازنشستگان و شاغلان 

پیاده می شود.
این عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰2 با اشاره به پیش 
بینــی درآمد ۳۱ هزار میلیارد تومانــی از راه واردات خودروهای 
خارجی در لایحه بودجه گفت: ما با این موضوع موافقیم منتها اگر 
دولت واردات خودرو را به عنوان منبع درآمد خود تعریف می کند 
پس چرا سقف واردات خودرو برداشته نمی شود و وزرات صمت 
اینقدر در برابر واردات خودرو مقاومت کرده و مدام قیدهای محدود 

کننده برای واردات خودرو می گذارد؟
نماینده مردم نیشــابور ادامه داد: با توجه به اینکه سالیانه تقریبا 
کمبود نیم میلیون تولید خــودرو داریم پس چرا تا زمان تامین 
نیاز، اجازه واردات داده نمی شــود که هم مشکل کمبود خودرو 
برطرف شده و هم درآمد بدست آمده به عنوان درآمد پایدار دولت 

محسوب شود.
افزایش قابل توجه درآمدهای مالیاتی در لایحه بودجه ۱۴۰۲

ارکانی با بیان اینکه درآمدهای مالیاتی در لایحه بودجه افزایش قابل 
توجهی داشته است، افزود: امیدوارم این موضوع به گونه ای مدیریت 
شود که فشــار آن بر روی طبقات متوسط رو به پایین نباشد؛ اگر 
قرار بر گرفتن مالیات از خانه های لوکس و خالی و ثروتمندان باشد، 

نباید فشار آن به اقشار متوسط رو به پایین اعمال شود.
 اعتبارات عمرانی استانها افزایش بسیار کمی داشته است

وی همچنین با بیــان اینکه اعتبارات عمرانی اســتانها افزایش 
بســیار کمی داشته است، گفت: عمده خدمات رفاهی در استانها 
و شهرستانها مثل بیمارستان ها، ورزشگاه ها، جاده ها و مسیرهای 
روستایی، آبرسانی ها و سایر خدمات با اعتبارات عمرانی استان ها 

اجرا می شود که سال به سال هم کاهش پیدا می کند.
ارکانی در پایان گفت: اعتبارات عمرانی استانها در سال آینده قابل 
قبول نیســت و این با شعارهای توسعه و عدالت در شهرستانها و 

نقاط محروم همخوانی ندارد.

چالــش  دربــاره  او 
هایی کــه قطع برق 
و گاز بــرای صنایــع 
می  اظهــار  اســتان 
تعطیل  بر  کند:علاوه 
پرســنل و خســارت 
بــه بخــش بازرگانی، 
حتی به برخی کوره ها 
صنایع  تاسیســات  و 
آسیب وارد شده است.

او در پاســخ بــه این 
سوال که آیا سپدسته بندی برای قطع 

گاز وجود دارد می گوید:
با توجه به تجربه هایــی که در زمینه 
کمبود گاز در سال 8۶ به وجود آمد ما 
تحقیقاتی را  در سال ۹۰  انجام دادیم و 
در اختیار دوستان قرار داریم که اولویت 
قطعی گاز به چه نحوی باشد که شرکت 

گاز نیز تتیجه اش را در اختیار دارد.
او درباره شــرکت برق گفت: از دوسال 
گذشته در تابستان با کمبود برق مواجه 
ایم با آن ها نیز به جمع بندی رسیدیم 
و اولویت قطع گاز مشخص شده است و 
شرکت گاز و شرکت برق در جلساتی با 
اداره کل صنایع و با وجه به نظرات آن 

ها قطع گاز انجام می شود.
دبیــر اجرایی انجمن مدیــران صنایع 
خراسان می گوید: در شرایطی موجود 
جان انسان ها در اولویت قرار دارد اهش 
وابستگی به برق وگاز  می توان از انرژی 
ها تجدید ذیر استفاده کرد اما این نوع 
انرژی نیاز سرمایه گذرای اولیه زیادی 
دارد کــه تولیــد را از توجیه اقتصادی 
خارج می کند. هم چنین اســتفاده از 
ژنراتور هایی که متوانند از سوخت دوم 
و جایگزین استفاده کنند آن ها نیز با 
محدودیت مواجه اند و گرفتاری هایی 

را واحد ها در این زمینه دارند.
جبران خسارت 

مرادی درباره جبران خسارت ها توسط 
دولت اظهار کرد: دولــت گام هایی را 
در این زمینه برداشــته است اما باید با 
تدوین و اعمــل برخی قوانین و فراهم 
کــردن برای این که واحدهای تولیدی 
روی انرژی های تجدید پذیر ســرمایه 
گذاری کنند یا تشــویق هایی در نظر 

گرفته شــود راهکارهایی است که می 
توانــد کمک کننده باشــد اما تاکنون 
برنامه ای در کشور برای افزایش  تامین 
انرژی لازم از انرژی تجدید پذیر وجود 

نداشته است. 
مرادی با اشــاره  ماده 25 قانون بهبود 
مســتمر فضای کســب و کار  تصریح 
کرد: براســاس این قانــون اگر دولت 
ناگزیر شــود که قطع گاز را انجام دهد 
باید نحو جبران خسارت نیز مشخص 
شــود، هم چنین باید شورای تامین در 
استان تشکیل شود و نظر اتاق بازرگانی 
به عنوان بخش خصوصی اخذ شود که 
متاســفانه این اقدام انجام نشده است 
و اکنون نیز تقاضای ما این اســت که 
ارزیابی از میزان خسارت داشته باشند و 
کارگروهی تشکیل و ارزیابی لازم صورت 
گیــرد و در قالب طرح های مختلف از 

جمله حوزه مالیات جبران شود.
ضــرر تعطیلــی اجبــاری صنایع در 

محاسبات مالیاتی لحاظ شود
هم چنین عضو هیات نمایندگان اتاق 
بازرگانی خراســان رضوی در این باره 
می گوید: متاســفانه با وجود آسیب و 
ضرر سنگین صنایع به علت قطع گاز 
و بــرق در ۱۰ روز اخیر، ایــن امر در 

زمان محاسبات مالیات شرکت ها لحاظ 
نمی شود.

رضا حمیدی در گفت وگو با ایســنا در 
خصوص قطع گاز و برق صنایع اظهار 
می کند: ســازمان امور مالیاتی باید بر 
این مساله واقف باشد که صنایع در ایام 
تعطیلی ناشی از قطع برق و گاز، حقوق 
کارگران خود را پرداخت کرده اند و در 
مقابل، سودی هم عایدشان نشده است. 
این موضوع باید در هنگام محاســبات 
مالیات لحاظ گردد؛ در غیر این صورت 
فشار تحمیلی بر صنایع بیشتر می شود. 
وزارت اقتصــاد و دارایــی بایســتی با 
پذیرش شــرایط فورس مــاژور، نیمی 
از مالیات سال گذشــته را از صنعتگر 

مطالبه کند.
وی می افزایــد: در ۱۰ روز پایانی دی 
ماه سال جاری، اکثر واحدهای صنعتی 
در استان تعطیل بوده اند. اگرچه بر این 
مســاله واقفیم که با کمبود برق و گاز 
مواجهیــم؛ اما باید بــه این مهم توجه 
داشت که قصوری در ایجاد این چالش 
متوجه صنعتگر نیســت. اگر امروز به 
عنوان صنعتگر بــرای واحد خود مواد 
اولیه تامین نکنیم، یک الی دو ماه دیگر 
کارخانه ها تعطیل خواهند شد و هزاران 

کارگــر بیکار می شــوند؛ آن زمان چه 
کسی پاسخگو خواهد بود؟.

حمیدی ادامه می دهد: صاحبان صنایع 
هر سال تکنولوژی و ماشین آلات خود 
را به روزرسانی می کنند، اما وزارت نیرو 
توسعه و به  روزرسانی شبکه برق را در 
دســتور کار خود قرار نداده است. این 
صنعتگران هستند که در هنگام بحران 
تامین انرژی، خسارت سنگینی متحمل 

می شوند.
وی از دشــواری های تامین ســوخت 
جایگزین بــرای فعالیت صنایع در این 
روزها ســخن گفت و عنوان می کند: 
امروز صنعتگر مجبور اســت هر لیتر 
گازوئیــل ۳۰۰ تومانــی را به قیمت 
۶۴۰۰ تومــان خریــداری کند و زیان 
سهمگینی را متحمل شود و مسئولان 
به این موضوع توجــه نمی کنند. وزیر 
و مســئولان مربوطه باید پاســخگوی 

شرایط پیش آمده برای صنایع باشند.
عضو هیات نمایندگان اتاق مشــهد با 
اشــاره به انعــکاس چالش های پیش 
آمده بــرای صنایع، عنــوان می کند: 
متاسفانه تاکنون خسارتی بابت قطعی 
گاز و برق صنایــع به فعالان اقتصادی 
پرداخت نشده است. مسئولان دولتی 
باید پیش بینی چنین شرایطی را داشته 
باشــند و بستر را برای جبران خسارت 

فراهم کنند.
حمیدی با ابراز این عقیده که متاسفانه 
مدیریت بحران در کشــور ما وضعیت 
مطلوبی ندارد، می گوید: زمانی کشور 
بنگلادش یکی از فقیرترین کشورهای 
دنیا بود، اما امروز این کشــور در رتبه 
نخست صادرات پوشــاک جهان قرار 
دارد. باید دید مسئولان این کشور چه 
سیاســتی را در پیش گرفتند که این 
کشــور از قعر چاه نگون بختی به این 

جایگاه رفیع دست یافته است.
انجمن مدیران صنایع استان طی نامه 
ای به استاندار خراسان رضوی، وزارت 
صمــت و نمایندگان مجلس شــورای 
اسلامی نســبت به چالش های پیش 
روی صنایع اســتان به دلیل تعطیلی 
اجباری هشــدار داده و خواستار توجه 
ویژه به این چالش های و مشــکلات 

شده اند.

ارز واردات برنج مشخص نیست
رئیس انجمن واردکنندگان برنج با اشاره 
به اینکه هنوز ثبت سفارش واردات برنج 
باز نشــده، گفت: گاهی مشکلات سامانه 
و بخــش توزیع بــه پای شــرکت های 
واردکننده برنج گذاشته می شود و وزارت 
جهادکشاورزی تصور می کند که شرکت ها 

به تعهدات خود عمل نکرده اند.
اخوان اکبری  در پاســخ به اینکه وزارت 
جهادکشاورزی مدعی است که ممنوعیت 
ثبت ســفارش برنج برداشــته شــده و 
شــرکت هایی که به تعهدات خود عمل 
کرده باشــند قادر به انجام ثبت سفارش 

جدید هستند و آیا این شرکت ها می توانند 
ثبت سفارش انجام دهند یا خیر؟ گفت: 
این گونه نیســت که ثبت سفارش ها باز 
شده باشد. شرکت ها را به صورت جداگانه 
بررســی می کنند و هنوز هم ســفارش 

جدیدی ثبت نشده است.

صاد
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نماینده مردم مشهد در مجلس خبر داد: 
طرح مالیات بر سوداگری و سفته بازی در حال بررسی و تصویب

عضو کمیســیون اقتصــادی مجلس 
گفت: ســرمایه موجود در کشور باید 
در مســیر تولید و مولدسازی به کار 
گرفته شود و باید جلوی سوداگری ها 

را بگیریم.
محمدحسین حسین زاده بحرینی در 
گفتگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین 
وضعیــت بررســی طــرح مالیات بر 
سوداگری و سفته بازی که هم اکنون 
در مجلس در حال بررسی است، گفت: 
این طرح بعد از بررسی های متعدد به 
صحن علنی مجلس آمده اســت و ما 
الان در حال بررسی و تصویب مفاد آن 

هستیم.
عضو کمیســیون اقتصــادی مجلس 
شورای اسلامی در پاسخ به این سوال 
که خلأ طرح مالیات بر سوداگری چه 

تأثیری در افزایش قیمت بازار خودرو، 
مســکن، طلا و ارز داشته است، بیان 
کرد: نبــود این ابــزار تنظیم گری به 
میزان زیادی در بالا رفتن سرسام آور 

قیمت دارایی ها تأثیرگذار بوده است.
وی ادامــه داد: در اکثر کشــورهای 
دنیا شــرایط بــه اینگونه اســت که 
اگر از یک مســکن کمتــر از تعداد 
ســال های مشخصی اســتفاده شود، 
بــرای فروش آن باید 5۰ تا ۶۰ درصد 
مالیات به دولت پرداخت شــود. این 
قوانین سخت گیرانه باعث می شود تا 

سوداگری در بازار جمع شود.
حســین زاده بحرینی توضیح داد: در 
کشور اشخاصی هستند که مبالغی را 
سرمایه گذاری می کنند تا یک کاسبی 
کوچک راه اندازی و اشتغال ایجاد کنند 

و مالیات نیز از آنها اخذ می شود، این 
در حالی است که سود این کار از خرید 
ســکه و دلار کمتر اســت اما تاکنون 
سازوکاری نداشتیم که بتوانیم از این 
افراد و این مدل فعالیت های سوداگرانه 

مالیات بگیریم.
وی افــزود: یک نهــاد تنظیم گر باید 
جلوی این سوداگری ها و این سودهای 
هنگفت را بگیرد. ســرمایه موجود در 

کشــور نباید در این مســیرها هزینه 
شــود، بلکه باید در مســیر تولید و 
مولدسازی به کار گرفته شود. بنابراین 
باید ســازوکاری در بازار ایجاد شود تا 

جلوی این نوسان ها را بگیرد.
نماینــده مــردم مشــهد در مجلس 
شورای اسلامی اظهار داشت: با توجه 
به اینکه اکثراً ســوداگران هستند که 
از ســرمایه گذاری در بــازار دارایی ها، 
سودهای هنگفت به دست می آورند و 
تا الان نیز به دلیل نبود مکانیزم های 
لازم از این افراد مالیات اخذ نشــده، 
این ضعف، عاملی برای افزایش شکاف 
طبقاتی اســت؛ چرا کــه کارمندان و 
کارگران قبل از اینکه حقوقشان واریز 
شود، مالیاتش را پرداخت می کنند اما 

این افراد اینگونه نیستند.
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ادامه از صفحه اول

صبح امروز بررسی می کند؛

تعطیلی اجباری صنایع = تعطیلی اقتصاد خراسان
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511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
واحد ثبتی حوزه  ثبت ملک  طرقبه شاندیز

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی . نظر به دسـتور مـواد ۱ و۳ قانون تعیین تکلیـف وضعیت اراضی و 
سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مصوب ۱۳۹۰/۹/2۰ و برابر رای شـماره 
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰8۰۰2۱2۶ مـورخ ۱۴۰۱/۰۹/۰۳ هیـات تعییـن تکلیـف  
موضـوع مـاده یـک قانون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی  طرقبه شـاندیز 
تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقای علـی اصغر پـور اکبر طرقبه 
فرزنـد علی اکبر شـماره ملی ۰۹۳28۶25۳5  شـماره شناسـنامه ۴۹۳2۳  
مـورد تقاضـا و انتقـال از محـل مالکیـت غـلام رضـا کریمـی  نسـبت بـه 
مالکیت ششـدانگ یک باب منزل  به مسـاحت ۳۴5 متر مربع قسـمتی از 
پـلاک ۱۱۳ فرعـی از ۱۰  اصلـی واقع در خراسـان رضوی بخش ۶ مشـهد 
حـوزه ثبـت ملک طرقبه شـاندیز محرز گردیده اسـت. لذا بـه موجب ماده 
۳ قانـون  تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده ۱۳ آئین نامـه مربوطه این آگهـی در دو نوبت به فاصله ۱5 
روز از طریـق ایـن روزنامـه  محلی و کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در 
روسـتاها رای هیـات الصـاق تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع بـه آرای اعلام 
شـده اعتراض داشـته باشند باید از تاریخ انتشـار اولین آگهی و در روستاها 
از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبت محل 
وقـوع ملـک تسـلیم و گواهـی تقدیـم و رسـید اخـذ نمایند. معتـرض باید 
ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محل نمایـد و گواهی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت 
محـل تحویـل دهد کـه در این صـورت اقدامات ثبت موکول بـه ارائه حکم 
قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل 
نگـردد یـا معتـرض، گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل را 
ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت می نمایـد و صدور 
سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت . م.الـف2۹۱ تاریخ 

انتشـار نوبـت اول: ۱۴۰۱/۱۰/۱۷. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۱۱/2
حسن ابوترابی- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک طرقبه شاندیز

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک نیشابور 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن 

تکلیـف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی ۱- 
برابـر رای شـماره   ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰5۰۱۱۷۶۶  هیـات اول  موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای مهدی بـاری فرزند برات بشـماره 
شناسـنامه ۱۶۱ صـادره از نیشـابور در ششـدانگ یکبـاب محوطـه به 
مسـاحت ۴۳۶/۷2 مترمربـع پـلاک شـماره 5۷ فرعـی از ۱۰ اصلـی 
واقـع در بخـش ۱2 حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک 
رسـمی خانـم صدیقـه هشـت تومان محـرز گردیـده اسـت.  2- برابر 
رای شـماره   ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰5۰۱2۳۳2  هیـات اول  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای مهدی سـرگران به شناسـنامه شـماره ۳8۳۷ 
کدملـی ۰۷۰۱۴۳۶۹۹۹ صـادره از تربـت حیدریـه فرزند غلامحسـن 
در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۱۱۹/۹2 مترمربع پلک 
شـماره 25۶ فرعـی از 22۴ اصلـی در بخـش 2 حـوزه ثبـت ملـک 
نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقـای غلامعلـی رضائـی محـرز 
گردیـده اسـت.۳- برابـر رای شـماره   ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰5۰۱۱۹۱۴  
هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم گلثـوم 
مهرآبـادی به شناسـنامه شـماره 8 کدملـی ۱۰۶۳۳8۰۹۰۱ صادره از 
نیشـابور فرزنـد رجبعلی در ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 
5۴۰/۳۴ مترمربـع پـلاک شـماره ۴۱ فرعـی از ۱۳ اصلـی واقـع در 
بخـش ۱2 حـوزه ثبت ملک نیشـابور خریـداری از مالک رسـمی ورثه 
علـی اصغر کاشـفیان )خدیجه و حسـین و محبوبـه و داود و صدیقه و 
مهـدی( محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتب در 
دونوبـت بـه فاصلـه ۱5 روز آگهـی می شـود  در صورتی که اشـخاص 
نسـبت صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می 
تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه اعتـراض خود 
را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید ، ظـرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی 
تقدیـم نماینـد . بدیهـی اسـت در صو.رتـی انقضـای مـدت مذکـور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد 
. تاریـخ انتشـار نوبـت اول  ۱۱/۰2 /۱۴۰۱ تاریـخ انتشـار نوبـت دوم   

   ۱۴۰۱/۱۱ / ۱۷
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک نیشابور 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی ۱- برابـر رای 
شـماره   ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰5۰۰8۷۳8  هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض 
متقاضـی خانـم منصـوره اکبـری رمضانی فرزند عباس بشـماره شناسـنامه 
۱۰5۰۳5۶۳22 صـادره از نیشـابور در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه 
مسـاحت ۱2۱,۶۱ مترمربـع پـلاک شـماره ۴8 فرعـی از ۴8 اصلـی واقـع 
در اراضـی باغنـو بخـش ۱2 حـوزه ثبت ملـک نیشـابور خریـداری از مالک 
رسـمی آقـای ابوالفضل بـرادران محـرز گردیده اسـت.  2- برابر رای شـماره   
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰5۰۱۰۹۰۳  هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانه بلامعـارض متقاضی خانم 
زهره عابدی به شناسـنامه شـماره ۴۱۶۴۴ کدملی ۱۰۶۰۴۰5522 صادره از 
نیشـابور فرزند رمضانعلی در ششـدانگ یکباب سـاختمان به مساحت ۱۰۰ 
متـر مربـع پـلاک شـماره 82 فرعـی از ۱5 اصلـی واقـع در بخـش 5 حـوزه 
ثبت ملک نیشـابور از محل مالکیت بنیاد مسـتضعفان انقلاب اسلامی محرز 
گردیده اسـت.۳- برابر رای شـماره   ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰5۰۱2۴۷2  هیات اول  
موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقای علـی اناری به شناسـنامه شـماره ۱۰۹۰ 
کدملی ۱۰۶۱5۰۹۹2۳ صادره از نیشـابور فرزند حسین در ششدانگ یکباب 
سـاختمان به مسـاحت ۱۳5/۶8 مترمربع پلاک شـماره 2۳۰ اصلی واقع در 
بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشـابور خریداری از مالک رسـمی آقای غلامرضا 
دانشـور محرز گردیده اسـت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به 
فاصله ۱5 روز آگهی می شـود  در صورتی که اشـخاص نسـبت صدور سـند 
مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی اسـت در صو.رتی انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . تاریخ 
انتشـار نوبـت اول  ۱۱/۰2 /۱۴۰۱ تاریـخ انتشـار نوبـت دوم   ۱۷ / ۱۴۰۱/۱۱   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

مسئولین خبر را تأیید نکردند ولی پیگیری می کنند! 

دعای تعرض در یک مدرسه فوتبال پایه در مشهد
طاری بخش، مدیر رسانه سابق تیم شهر خودرو با 
انتشارش در استوری اینستاگرامش خبر از وقوع 

این فاجعه برای فوتبال مشهد می داد.
بنابــر این خبر در چند روز گذشــته تعدادی از 
خانواده هــای بازیکنان یک باشــگاه فوتبال در 
مشهد با تجمع مقابل ساختمان هیئت فوتبال 
خراسان رضوی به دنبال پیگیری ادعایی عجیب 
بودند؛ تجمعی که البته چندان چاره ساز نبود تا 
این خانواده ها پس از شــکایت در حراست اداره 
کل ورزش و جوانان اســتان به دنبال پیگیری از 

طریق رسانه ها باشند.
تسنیم نوشت: بر اساس صحبت های مطرح شده 
از سوی خانواده های این بازیکنان، پس از تغییر 
رفتار فرزندانشــان و پیگیری و بررسی محتوای 
گوشــی تلفن همراه بازیکنان، متوجه می شوند 
مربی این باشــگاه آن ها را مورد آزار و اذیت قرار 
داده است و این نونهالان از ترس بازگو شدن این 

موضوع تحت فشار روحی و روانی قرار دارند.
در همین راســتا علی اکبر هاشــمی جواهری، 
مدیرکل ورزش و جوانان خراســان رضوی امروز 
اظهار داشت: به محض اطلاع از این موضوع که 
به اتفاقات رخ داده در یک باشگاه فوتبال غیرمجاز 
در مشهد مربوط بود، موضوع به شکل جدی در 

دست بررسی و پیگیری قرار گرفت.
وی افزود: پس از مطرح شدن خبر اولیه دستور 
داده شد حراســت اداره کل ورزش و جوانان به 
دقت تمام ابعاد موضوع را مورد تحقیق و بررسی 

قرار دهد تا صحت و ســقم و ابعاد آن مشخص 
شود. هاشــمی جواهری با بیان اینکه در مبارزه 
با فســاد ذره ای کوتــاه نمی آییم ادامــه داد: تا 
امــروز کوتاهی های متعــددی از هیئت فوتبال 
استان مشــاهده شده که اگر این موضوع نیز در 
بررســی های ما مورد تایید قرار بگیرد، مسلماً با 
عوامل دخیل در ماجــرا برخورد قاطع و قانونی 

خواهد شد.
مدیرکل ورزش و جوانان خراسان رضوی تصریح 
کرد: از روز اولی که وارد شــدیم موضوع ســالم 
ســازی ورزش خراسان را مدنظر قرار دادیم و در 
این موضوع با کسی مماشات نداریم و اگر تخلف 
محرز شــود به شدیدترین شکل ممکن برخورد 
می کنیم. جامعه ورزش جامعه ســالمی است و 
نباید برخی رفتارهــای احتمالی را به پای تمام 

جامعه ورزش نوشت. 
هاشمی جواهری درباره انتشار خبر فعالیت بدون 
مجوز این باشــگاه و حضورش در مسابقات نیز 
گفت: این موضوع از موارد مهم و در حال بررسی 
است و اینکه باشــگاهی بدون مجوز چگونه در 

مسابقات شرکت کرده، تخلف آشکار است.
با اعلام این خبر در رســانه ها ساعتی پیش نیز 
ســجادی، وزیر ورزش برای پیگیری تخلف در 
این مدرســه فوتبال  به حراست این وزارت خانه 
دستور داد تا به موضوع رسیدگی کرده و پس از 
بررسی این ادعاها، در صورت صحت گزارش های 
رســیده با عامل یا عاملین این اتفاق با قاطعیت 

برخورد کند. در حال حاضر اداره کل حراســت 
ورزش و جوانان خراسان رضوی با همکاری یکی 
از نهادهای امنیتی در حال بررسی دقیق موضوع 
هستند و قرار اســت گزارش بررسی این ادعاها 
به محض تکمیل، تقدیــم وزیر ورزش و مراجع 

ذی صلاح شود.
تاکنون هیچ مستنداتی از سوی خانواده ها ارائه نشده

محســن حیدری، دبیر هیئت فوتبال اســتان 
خراســان رضوی نیز اظهارداشــت: شکایتی به 
هیئت فوتبال در این زمینه واصل نشــده است، 
گویا بعد از تعطیلات اخیر خانواده ها به اداره کل 
ورزش و جوانان مراجعه داشته اند و اداره کل هم 
از خانواده های شاکی درخواست مستندات کرده 

و این کل موضوعی است که رسمی و مشخص 
اعلام شده است.

وی با بیان این مطلب که هیئت فوتبال در حال 
پیگیری موضوع است گفت: امروز کمیته اخلاق 
تشکیل خواهیم داد و از دو طرف خواسته ایم که 

حضور پیدا کنند.
حیــدری تاکید کرد: هنوز شــکایتی به هیئت 
فوتبال ارسال نشده و اثبات و رد این موضوعات 
زمان بر است. به نظر من کار غیراخلاقی رسانه ای 
صورت گرفته اســت و هنوز چیزی مشــخص 
نیســت، یک هفته از شــکایت گذشته است و 
اینطور خبر منتشر شد و واژگانی در آن استوری 
به کار برده شده است که دارای بار حقوقی است 

لذا هیئت فوتبال به جد در حال بررسی موضوع 
است.

صادقی مدیــر روابط عمومی ســازمان ورزش 
وجوانان خراســان رضوی نیــز در گفت وگو با 
خبرنــگار تســنیم اظهار داشــت: هنوز چیزی 
مشخص نیست و صحت این موضوع تأیید نشده 
است لذا  حراست نسبت به این موضوع ورود پیدا 

کرده است.
دستور وزیر ورزش درباره تخلف در یکی از مدارس 

فوتبال
وزیر ورزش و جوانان دســتور بررسی و پیگیری 
گزارش های رسیده از یک مدرسه فوتبال در شهر 

مشهد را صادر کرده است.
وزارت ورزش و جوانان طی بیانیه ای اعلام کرد: 
»دو هفته پیش و به محض وصول گزارش هایی از 
تخلف در یکی از مدارس فوتبال در شهر مشهد، 
سید حمید ســجادی، وزیر ورزش و جوانان به 
حراست این وزارتخانه دستور داد که به موضوع 
رســیدگی کرده و پس از بررسی این ادعاها، در 
صــورت صحت گزارش های رســیده با عامل یا 
عاملان این اتفاق با قاطعیت برخورد شود. پس 
از دستور دکتر سجادی، اداره کل حراست ورزش 
و جوانان خراســان رضوی با همــکاری یکی از 
نهادهای امنیتی در حال بررســی دقیق موضوع 
هستند و قرار اســت گزارش بررسی این ادعاها 
به محض تکمیل، تقدیــم وزیر ورزش و مراجع 

ذی صلاح شود«.

فیبا: ستاره جدید بسکتبال ایران را بشناسید
فدراسیون جهانی بسکتبال، سجاد پذیرفته 
را به عنوان ستاره جدید و در حال شکوفایی 
بســکتبال ایران معرفی کــرد. به گزارش 
ایســنا، در جریان هفته چهارم رقابت های 
بسکتبال سوپر لیگ غرب آسیا در منطقه 
غرب، تیم شهرداری گرگان موفق شد در 

تهران مقابل الریاضی لبنان به پیروزی برسد 
که عملکرد ستاره های ایران در این بازی، 
مورد توجه فدراسیون جهانی قرار گرفت. در 
این بازی ستاره هایی چون بهنام یخچالی و 
محمد جمشیدی نتوانستند عملکرد قابل 
قبولی از خود نشان دهند و به ترتیب تنها 

8 و ۷ امتیاز را کسب کردند. در مقابل اما 
سجاد پذیرفته و »پری پتی« آمریکایی، به 
ترتیب با کسب ۱8 و 25 امتیاز، هم چنین 
تاثیرگذاری 2۳ و 2۶، ستاره های تیم مهران 
حاتمی بودند که باعث شــد FIBA نیز 

شنسبت به این موضوع واکنش نشان دهد
ورز

انتشار خبری در فضای مجازی، نه تنها به فوتبال 
خراسان بلکه به ورزش خراسان و مشهد شوک 
عجیبی وارد کرد؛ خبری تلخ و نگران کننده برای 
ورزش فوتبال و تمام رشــته های ورزشی؛ تجاوز 
به فوتبالیست های پایه! تیتر خبری بود که جواد 
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک نیشابور 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئین نامـه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی  برابر رای شـماره 
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰5۰۱۳۴۹۰ تـا ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰5۰۱۳5۰2   هیـات اول  
موضـوع قانـون تعیین تکلیـف  وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی  مسـتقر در واحـد ثبتی  حوزه ثبـت ملک نیشـابور  تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض  متقاضـی اداره آموزش و پـرورش منطقه میان جلگه به 

شناسـنامه شـماره شناسـه ملی ۱۴۰۰2۱۶۱۶8۹ در : 
۱- ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت 2۷22/85 مترمربع  پلاک 

شـماره ۴۶۹  اصلـی  واقـع در بخش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور
2- ششـدانگ  یـک باب سـاختمان  بـه مسـاحت ۱۱۳۳/5 مترمربع  پلاک 

شـماره ۴2۴  اصلـی  واقـع در بخـش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور
۳- ششـدانگ  یـک بـاب سـاختمان  به مسـاحت ۷۴۹/2 مترمربـع  پلاک 

شـماره ۴2۴  اصلـی  واقـع در بخـش 5 رخ  حـوزه ثبـت ملک نیشـابور
۴- ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت 22۱۴/۹ متر مربع  پلاک 

شـماره 282  اصلـی  واقـع در بخش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور
5- ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت 228۴/22 مترمربع  پلاک 

شـماره 28۱  اصلـی  واقـع در بخش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور
۶- ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت 282۴/۶۷ مترمربع  پلاک 

شـماره 285  اصلـی  واقـع در بخش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور
۷- ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت 25۱۹/۹۳ مترمربع  پلاک 

شـماره ۴2۷  اصلـی  واقـع در بخش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور
8- ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت ۱۹۳۳/۰8 مترمربع  پلاک 

شـماره ۴2۷  اصلـی  واقـع در بخش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور
۹- ششـدانگ  یـک باب سـاختمان  بـه مسـاحت 588۹/۷ مترمربع  پلاک 

شـماره 28۷  اصلـی  واقـع در بخـش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور
۱۰- ششـدانگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت ۱۹88/2۶ مترمربـع  
پـلاک شـماره ۴8۳  اصلـی  واقـع در بخش 5 رخ  حوزه ثبت ملک نیشـابور

۱۱- ششـدانگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت ۱۰5۰/۴ متـر مربـع  
پـلاک شـماره ۱  اصلـی  واقـع در بخـش ۱۳  حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور

۱2- ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مسـاحت 58۰/۰۳ مترمربع  پلاک 
شـماره 2۴۴  اصلـی  واقـع در بخش ۱۳  حوزه ثبت ملک نیشـابور

۱۳- ششـدانگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت ۱۱۱۷/۴۶ مترمربـع  
پـلاک شـماره ۱22  اصلـی  واقـع در بخـش ۱۳  حوزه ثبت ملک نیشـابور

خریـداری از مالکیـن مشـاع محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع 
عمـوم مراتـب در دونوبـت بـه فاصلـه ۱5 روز آگهـی مـی شـود  در صورتی 
که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید ، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند . 
بدیهـی اسـت در صو.رتی انقضای مدت مذکور و عـدم وصول اعتراض طبق 
مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار نوبـت اول  ۱۱/۰2 

/۱۴۰۱ تاریـخ انتشـار نوبـت دوم   ۱۷ / ۱۴۰۱/۱۱   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور


